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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 11 
september 2024 

Plats och tid  
Stadshuset, Kommunstyrelsesalen, klockan 10:30-15:41, 
ajournering klockan 12:05-13:00.  

Paragrafer 

224-263 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande §§ 227-246, 248-263, jäv § 247 
Sofia Andersson (M) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Mats Gyllander (M) §§ 224-226, 247 
Ulrik Wärnsberg (S) 
Eva Moberg (KD) 
Karolin Lundström (V) §§ 224-226 
Anna Johansson Dahl (V) §§ 227-263 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karolin Lundström (V) §§ 250-263 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) 
Anna Johansson Dahl (V) §§ 224-226 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) §§ 227-246, 248-263 
Nora Karlsson (C) §§ 224-255 
Evelina Solem (KD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Ingela Hagström tillförordnad stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och 
biträdande stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson 
Bjervner kanslichef, Marta Tiberg Kommunikationsdirektör, Lena Grapp Stadsjurist, 
Susanne Eriksson politisk stabschef samt John Hammar och Sara-Carin Öhman 
kommunsekreterare. 
 
Föredragande: 
§ 226 Ola Kahlström, Henrik Ljungman och Karolin Flandern 
§ 227 Anna Bittner och Lenita Granlund 
§ 255 Gustav Hector 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 224 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Ehsan Nasari (C) till justerare, samt 
2. att protokollet justeras onsdagen den 18 september 2024. 

 

§ 225 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärende 3. Föredragningar inför beslut ersätts med Tidig information om 
trafiknätsplan och plan för innerstaden 

2. att ärende Förstärkt bakrundskontroll vid nyanställning för särskilda 
yrkesgrupper läggs till föredragningslistan och behandlas före ärende 4, samt 

3. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

 

§ 226 

Tidig information om Trafiknätsplan och Plan 
för innerstaden 
Stadsbyggnadsdirektör Christian Blomberg tillsammans med föredragande Ola 
Kahlström och Henrik Ljungman informerar kommunstyrelsen om de kommande 
ärendena Trafiknätsplan och Plan för innerstaden 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 227  

Förstärkt bakrundskontroll vid nyanställning 
för särskilda yrkesgrupper 
KSN-2024-02571 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att snarast införa förstärkt 
bakgrundskontroll vid nyanställning, i första hand för yrkesgrupper som 
arbetar nära brukare inom vård och omsorg, 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att genomföra pilotstudier inom 
olika verksamheter för stärkt stöd vid rekrytering av medarbetare inom 
brukarnära verksamheter,  

3. att uppdra till kommunledningskontoret att påbörja en utredning om fler 
yrkeskategorier bör ingå i gruppen för förstärkt bakgrundskontroll, 

4.  att utöver bakgrundskontroll, arbeta fram en process för referenstagning och 
utbilda chefer och säkerställ rutiner för att referenstagning genomförs vid 
rekrytering, 

5.  att en återrapport av dessa åtgärder görs på nästa 
kommunstyrelsesammanträde, samt 

6. att gruppledarna i kommunfullmäktige ska löpande få information med 
anledning av de inträffade händelserna inom äldreomsorgen. 

Sammanfattning 

Det pågår en utredning på uppdrag av regeringen om utökade möjligheter att 
genomföra bakgrundskontroller vid nyrekrytering och för befintlig personal. 
Utredningen förväntas återrapporteras till regeringen hösten 2024. Behovet av att 
påbörja arbetet är emellertid så akut att vissa initiativ behöver tas snarast i väntan 
på eventuella lagändringar. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 september 2024 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Asal Gohari (S), Tobias Smedberg (V) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
föreliggande förslag. 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar 
(1) att utöver bakgrundskontroll, arbeta fram en process för referenstagning och utbilda 
chefer och säkerställ rutiner för att referenstagning genomförs vid rekrytering. 
(2) att en återrapport av dessa åtgärder görs på nästa kommunstyrelsesammanträde. 

Ehsan Nasari (C) yrkar  
(3) att gruppledarna i kommunfullmäktige ska löpande få information med anledning 
av de inträffade händelserna inom äldreomsorgen. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till föreliggande förslag, bifall till Ehsan Nasaris (C) med 
fleras yrkande (1) och (2) samt 
(4) att uppdra till kommunledningskontoret att genomföra förstärkta 
bakgrundskontroller för personal som redan är anställda i yrkesgrupper som arbetar 
nära brukare i vård och omsorg, i de fall en tillräcklig bakgrundskontroll med 
registerutdrag inte har genomförts innan anställningen påbörjades. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till Ehsan Nasari (C) med fleras yrkanden (1), (2) och (3). 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasari (C) med fleras 
yrkanden (1) och (2). 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasaris (C) yrkande 
(3). 

Ordföranden ställer slutligen Kent Kumpulas (SD) yrkande (4) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det som har uppdagats inom hemtjänsten senaste veckorna är fruktansvärt och det ska 
inte få hända. Alla som får stöd av hemtjänsten ska kunna känna sig trygga med den 
personal som kommer in i deras hem. När vi fick information om situationen skrev vi 
snabbt fram en motion för att införa bakgrundskontroller inom hemtjänsten. Vi betonade 
även vikten av att referenstagningen måste bli bättre och att de rutinerna behöver följas 
och stärkas. Det är positivt att styret biföll våra förslag då detta är så pass viktigt. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är fruktansvärda händelser som föranleder detta ärende. De mest utsatta har fått sin 
trygghet berövad av de som skulle vårda dem. Det är inte bara bestialiska övergrepp, det 
är också ett kapitalt misslyckande från kommunens sida. Bristerna syns i flera led, allt 
från att brukares varningar inte hörsammas till att anställda inte kontrolleras mot 
belastningsregistret. Det här kräver en grundlig utredning om exakt vad som gått fel i det 
enskilda fall och vilka systematiska brister som finns och hur man åtgärdar dem så att 
detta aldrig händer igen. Hela organisationen måste ses över. Cheferna måste ges 
möjlighet att utföra sina uppdrag. Centerpartiet har länge drivit frågan om att förbättra 
referenstagningen. Det är bra att det nu genomförs, men det sker alldeles för sent. Vi har 
också drivit på för att stärka anhörigfunktionen, för att bättre fånga upp och åtgärda 
missförhållanden. Det är tyvärr mer angeläget än någonsin. 

Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är oacceptabelt att det på senare år inte gjorts några bakgrundskontroller på 
personal som arbetar i äldre personers hem och intima närhet. Det är inte barn som är 
utsatta grupper för offentliga tjänster, utan även äldre och funktionsnedsatta. Därför är 
det så viktigt att kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med uppdagade 
missförhållanden som våldtäkter och övergrepp i verksamheterna, bakgrundskontroller 
är bara en av nödvändiga åtgärder. 
Kommunstyrelsen behöver ta sin roll som arbetsgivaransvarig för 
kommunorganisationen på större allvar, om så gjort hade den här typen av 
missförhållande kunnat motverkas. 
Det är viktigt att vi får uppföljning i det aktuella ärendet och det var därför positivt att 
styret valde att bifalla våra yrkanden. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna i Uppsala ställer sig positiva till förslaget om förstärkta bakgrundskontroller 
vid nyanställningar för särskilda yrkesgrupper. Vi ser det som en grundläggande 
hygienfaktor att säkerställa att rekryteringsprocesser genomförs på ett noggrant och 
säkert sätt för våra brukare. Det är det minsta vi kan begära när det handlar om 
människors säkerhet, trygghet och välbefinnande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser det är självklart att personal som arbetar med 
barn, unga och äldre sköra ska inkludera utdrag ur belastningsregistret som del av en 
möjlig anställning. 
Även om en straffad person ska anses ha sonat sitt brott anser UP att personer som 
dömts för våldsbrott, sexualbrott, stölder och narkotikarelaterade brott inte ska ges en 
andra chans att genom kommunen möta barn, unga och våra vuxna sköra. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 228  

Begäran om yttrande över förslag till Mål och 
budget 2025-2027 
KSN-2023-03256 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att översända förslaget till Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027, 
bilaga, för yttrande till nämnder med svarsdatum senast den 30 september, 

2. att nämnderna i samband med yttrandet fastställer förslag på planerad 
fördelning mellan verksamhet utförd i egenregi och av privata utförare 
inklusive ersättningsmodeller inom ansvarsområdet, 

3. att nämnderna på samma sammanträde som nämnden fattar beslut om 
yttrandet beslutar om förslag på taxor och avgifter inom nämndens 
verksamhetsområde, 

4. att utbildningsnämnden på samma sammanträde som nämnden fattar beslut 
om yttrandet beslutar om beskrivning av ersättningar inom pedagogisk 
verksamhet för 2025, samt 

5. att äldrenämnden och omsorgsnämnden på samma sammanträde som 
nämnderna fattar beslut om yttrandet beslutar om förslag på beskrivning av 
ersättningar och ersättningsnivåer inom LOV och personlig assistans för 2025. 

Deltar ej i beslut 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD), (SD) och (L) deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns Mål och budget är det övergripande och överordnade 
styrdokumentet för kommunens nämnder och bolagsstyrelser. Varje år i november 
fattar fullmäktige beslut om det kommande årets plan för mål och budget samt 
skattesats för kommande år. Då bestämmer fullmäktige hur de ska fördela pengarna 
samt vilka fokusmål och områden som de särskilt vill prioritera. Mål och budget gäller 
för tre år och revideras årligen, samt följs upp tre gånger om året. I samband med Mål 
och budget beslutar fullmäktige även om taxor och avgifter, om planerad fördelning 
mellan verksamhet utförd i egenregi och privata utförare inklusive 
ersättningsmodeller, om beskrivning av ersättningar inom pedagogisk verksamhet 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

samt om beskrivning av ersättningar och ersättningsnivåer för privata utförare inom 
LOV och personlig assistans. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 10 september 2024 
• Bilaga, Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 yttrandeversion 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till föreliggande förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 229  

Yttrande över Ny regional utvecklingsplan för 
Stockholmsregionen 
KSN-2024-01281 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Region Stockholm enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Region Stockholm reviderar och uppdaterar den regionala utvecklingsplanen. Ärendet 
gäller samrådsförslaget. Ett granskningsförslag planeras att remitteras under våren 
2025 och regionfullmäktige planerar att anta en ny utvecklingsplan i maj 2026. 

I samrådet önskar Region Stockholm svar på fyra frågor som rör styrkor och 
utmaningar, vision, mål och prioriteringar, rumslig utveckling och plankarta samt om 
ett gemensamt ansvar för den regionala utveckling och former för samverkan.  

Den regionala utvecklingsplanen för Stockholmsregionen är starkt inriktad på 
övergripande markanvändning och har lagligt stöd i plan- och bygglagen. 

Region Uppsala yttrar sig och kommunens förslag till yttrande är framtaget i dialog 
med Region Uppsala. Förslaget till yttrande koncentrerar sig på att förmedla ett antal 
budskap som är viktiga för Uppsalas långsiktiga utveckling. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 189 
• Tjänsteskrivelse, daterad 4 juli 2024 
• Bilaga 1, Förslag till yttrande  
• Bilaga 2, Förslag till ny regional utvecklingsplan för Stockholmsregionen 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att i ett liknande sammanhang inte inkludera Digital utveckling är ett oacceptabelt 
misstag. Inom Uppsala universitet, Statens Lantbruksuniversitet och Kungliga tekniska 
högskolan finns världsledande forskning inom det digitala kunskapsområdet och inte 
minst Ericsson, Spotify och KLARNA representerar digital innovationskraft och tekniska 
färdigheter som den ”Stockholms” regionen behöver utnyttja i ännu större utsträckning. 
En fördel med den digitala utvecklingen är att de nätbaserade tjänster som skapas inte 
medför de konkurrensnackdelar som fysiska produkter gör kopplat till logistik från en 
nordlig del av världen till de tätbefolkade och köpstarka delarna av världen. 

  



Sida 13 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 230  

Yttrande över Plan för utveckling av den 
allmänna kollektivtrafiken i Uppsala stad 
KSN-2024-01609 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att till yttrandet och föredragningen göra följande tillägg: 
att planen bör med beaktande av SJ:s besked om att inte längre trafikera 
sträckan Stockholm Uppsala beakta och bättre beskriva hur 
kollektivtrafikförsörjningen på järnväg ska hållas tillförlitlig och turtät, samt 

2. att avge yttrande till Region Uppsala enligt ärendets bilaga 1 reviderat enligt 
ovan. 

Sammanfattning 

Region Uppsala har remitterat förslag till Plan för utveckling av den allmänna 
kollektivtrafiken i Uppsala stad. Syftet med planen är att utgöra ett vägledande 
underlag för hur kollektivtrafiken ska utvecklas i Uppsala stad ur ett långsiktigt 
perspektiv i tidshorisonten 2030-2050. 

Den planeras att antas i Region Uppsala i slutet av 2024. Planen har efterfrågats av 
Uppsala kommun eftersom det finns en stark koppling mellan denna plan och det 
uppdrag att ta fram en trafiknätsplan som gavs av kommunstyrelsen inom ramen för 
tilläggsdirektivet till revideringen av översiktsplanen i juni 2023. 

Det remitterade förslaget är öppet till sin karaktär och tar inte tydlig ställning till olika 
typer av vägval utan listar ett antal utredningar som behöver göras tillsammans med 
bland annat Uppsala kommun. Det handlar om till exempel behovet av kapacitetsstark 
kollektivtrafik, funktionen av Uppsala central och kopplingen till utvecklingen av övriga 
stadsnoder/knutpunkter med mera. Bedömningen är därför att ett antagande av 
planen av Region Uppsala i slutet av 2024 inte kommer att innebära några 
ställningstaganden i denna typ av frågor som kan påverka trafiknätsplanen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 190 
• Tjänsteskrivelse, daterad 4 juli 2024 
• Bilaga 1, Förslag till yttrande  
• Bilaga 2, Plan för utveckling av den allmänna kollektivtrafiken i Uppsala stad 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Ehsan Nasari (C) yrkar  
att ärendet återremitteras för att inarbeta följande synpunkter i yttrandet: 
1. Bevara Uppsala C roll som central knutpunkt för kollektivtrafik. 
2. Skapa knutpunkter för kollektivtrafiken i anslutning till pendlarparkeringarna. 
3. Genomför en djupare analys av stadsbusstrafikens roll och turtäthet i relation till 
kapacitetsstark kollektivtrafik som BRT och spårväg.  
4. Inkorporera ett starkare regionalt perspektiv för att säkerställa att kollektivtrafiken i 
Uppsala även möter behoven hos invånarna på landsbygden.  
5. Att under punkt 4.1.4 stryka ambitionerna om regionpendeltågen ska stanna i Uppsala 
Södra  
6. Att under punkt 4.2.2 stryka skrivelsen om att för att motivera busstrafik till ett område 
inom staden bör minst 100 bostäder, vilket motsvarar ungefär 200 – 300 invånare, eller 
verksamheter med 200 dagbefolkning ha färdigställts 

Therez Almerfors (M) yrkar 
att en skrivning om SJs beslut att lägga ned Uppsalapendeln adderas till yttrandet. 

Erik Pelling (S) yrkar följande tillägg till yttrande och föredragning 
att planen bör med beaktande av Sj:s besked om att inte längre trafikera sträckan 
Stockholm Uppsala beakta och bättre beskriva hur kollektivtrafikförsörjningen på 
järnväg ska hållas tillförlitlig och turtät. 

Therez Almerfors (M) jämkar sig med Erik Pellings (S) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasaris (C) återremissyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) 
ändringsyrkande. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasaris (C) 
yrkande med följande motivering: 
Centerpartiet välkomnar en diskussion kring utvecklingen av kollektivtrafiken i vår stad. 
Vi ser detta som ett viktigt steg mot en mer hållbar, effektiv och inkluderande 
kollektivtrafik som stärker såväl stadens som regionens konkurrenskraft och livskvalitet. 
Samtidigt finns det flera områden i den nuvarande planen som behöver förtydligas och 
förbättras för att säkerställa att Uppsala kan möta framtidens utmaningar och 
möjligheter på ett sätt som gynnar alla invånare, både i staden och på landsbygden. 
Uppsala Centralstation bör bevaras som en central knutpunkt för både lokal och regional 
trafik. Vi motsätter oss förslaget om att regionbussar ska vända vid knutpunkter i 
utkanten av staden. Detta skulle riskera att försämra den regionala tillgängligheten och 
förlänga restiderna, något som strider mot våra mål om en tillgänglig och effektiv 
kollektivtrafik. En välfungerande kollektivtrafik som också betjänar landsbygden är 
nödvändig för att uppnå en levande och attraktiv landsbygd. Andra målpunkter än 
centralstationen kan övervägas för regionaltrafik som ombesörjer orter som också har 
spårbunden trafik som ansluter centralstationen, om de målpunkterna fortfarande är 
centralt belägna. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
I Uppsala ska det vara enkelt och smidigt att ta sig runt, oavsett vilket transportsätt du 
väljer. Vi ser det inte som ett realitsikt eller bra alternativ att alla uppsalabor ska behöva 
åka spårväg.  
Uppsala kommun ska vara en framkomlig kommun för alla trafikslag och det är högsta 
prioritet. Vi kommer att bevaka denna fråga och anser att det är viktigt att även bilen 
som transportmedel får en plats i vår stad, det är nödvändigt för att uppsalabor ska få 
ihop livspusslet och för att vi fortsatt ska ha ett levande city. 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna delar uppfattningen om att Uppsala behöver kapacitetsstark 
kollektivtrafik och att det ur ett långsiktigt perspektiv är fördelaktig att staden bli mer 
flerkärnig med en lägre belastning på Uppsala central. Vi beklagar däremot att 
kommunen landat i valet av spårväg istället för BRT, något som självklart påverkar 
regionens utformning av kollektivtrafikplanen. 
Sverigedemokraterna menar att en större del av stadsplaneringen bör omfördelas till 
landsbygden och de prioriterade tätorterna, något som också hade fått effekt på 
kollektivtrafikplanen. 

  



Sida 16 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna vill inte ha en utveckling av spårväg i Uppsala stad. En god och 
välutbyggd kollektivtrafik är dock viktig för invånarna såväl i staden som på 
landsbygden. En viktig roll för kollektivtrafiken är servicen gentemot särskilda grupper, 
vilket kan komma att förbättras nu när det ser ut som Region Uppsala tar över ansvaret 
för färdtjänst och skolskjuts. Då kan den allmänna kollektivtrafiken ge ännu bättre 
service som även delvis fyller dessa målgruppers behov. Tillgängligheten är något som vi 
behöver arbeta mer för, även i den fysiska planeringen som måste lösa exempelvis 
målkonflikter runt hållplatser och tillgänglighet i gatumiljön. Här är det viktigt att 
funktionsrättsrörelsen är involverad i arbetet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, bedömer att det är minst 50 procents sannolikhet 
att brobygget vid Ultuna inte kan genomföras efter att Mark- och Miljödomstolen och 
därefter Mark- och Miljööverdomstolen sagt sitt. Uppsala kommun måste klara av att 
parallelltänka om hur vi ska bygga ut den allmänna kollektivtrafiken i Uppsala stad om 
bron vid Ultuna inte får byggas.  
UP anser också att Uppsala stads allmänna kollektivtrafik ska utvecklas på ett sätt så att 
det är i harmoni med ambitionen att göra Uppsala mer attraktivt. Uppsala stad har 
enbart ett torg med stora förutsättningar att kunna bli en attraktionsmagnet för handel, 
underhållande andra aktiviteter och kringliggande restauranger samt caféer. I ljuset av 
det faktumet anser vi att busstrafiken över Stora torget måste avvecklas. Utöver att det 
kommer att bidra till en mycket attraktiv central evenemangsyta bidrar en sådan lösning 
också till folkhälsan om det krävs några extra steg för att ta sig från en omkringliggande 
busshållplats till ett attraktivt och händelserikt Stora torget. Delar av året skulle Stora 
torget kunna ha en ”takduk” över hela torget liknande den duk som finns i Malaga city. En 
sådan lösning, skulle mellan april och oktober då göra aktiviteter på torget mindre 
väderberoende. 

 

  



Sida 17 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 231  

Yttrande över remiss gällande allmänna 
vattentjänster i Källbro och Lilla Djurgården 
KSN-2024-01174 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Länsstyrelsen i Uppsala län i enlighet med ärendets  
bilaga 1.  

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Uppsala län har mottagit en begäran om att pröva Uppsala kommuns 
skyldighet att enligt lagen om allmänna vattentjänster tillhandahålla vatten- och 
spillvattentjänster i Källbro samt Lilla Djurgården. Länsstyrelsen har begärt yttrande 
från Uppsala kommun över vilket ansvar kommunen anser sig ha för området enligt 6 § 
lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster (LAV). 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 191 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 juni 2024 
• Bilaga 1, yttrande till Länsstyrelsen Uppsala län 
• Bilaga 2, begäran om yttrande 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

  



Sida 18 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 232  

Yttrande över remiss En statlig ordning med 
brottsförebyggande åtgärder för barn och 
unga 
KSN-2024-01763 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till socialdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Socialdepartementet har remitterat SOU 2024:30 Ett statlig ordning med 
brottsförebyggande åtgärder för barn och unga till Uppsala kommun för yttrande 
senast den 23 september 2024.  

Utredningens betänkande föreslår att en ny nationell myndighet för 
ungdomskriminalitet (MUK) ska inrättas. Denna myndighet föreslås överta 
huvudansvaret för de barn och unga som riskerar att utveckla en kriminell livsstil och 
begå brott av allvarligt slag i framtiden. Syftet är att förhindra att barn och unga begår 
brott och involveras i en kriminell livsstil.  

Trots att Uppsala kommun i all väsentlighet avstyrker utredningens betänkande, kan 
kommunen konstatera att frågan om ungdomskriminalitet är mycket angelägen, och 
det är positivt att fokus riktas mot tidiga och individanpassade förebyggande insatser.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 192 
• Tjänsteskrivelse daterad 2 augusti 2024 
• Bilaga 1, yttrande från Uppsala kommun  
• Bilaga 2, SOU 2024:30 En statlig ordning med brottsförebyggande åtgärder för 

barn och unga 

  



Sida 19 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar på att kommunen ska ställa sig positiva till utredningens 
betänkande.  

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Kent Kumpulas (SD) yrkande och 
finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Ungdomsbrottsligheten är ett växande problem som får förödande konsekvenser för 
samhället. Det är ju bara att se på hur kriminaliteten och ungdomsbrottsligheten 
fullkomligt skenar, det vi redan gör fungerar inte eller är fel/otillräckligt. Vår bedömning 
är att ett statligt huvudmannaskap behövs för att kunna intensifiera och styra upp det 
viktiga arbetet för att förbygga denna brottslighet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun bör lägga till ett remissyttrande där det tydligt framgår att staten 
mycket bättre måste säkerställa tillsynen av både HVB- och SIS-hem. Också att barn och 
unga som döms för allvarliga brott ska ha mycket striktare tillsyn på HVB och SIS. Staten 
måste också skyndsamt genomföra ett ordentligt städuppdrag kopplat till vilka som 
bedriver HVB-hem eftersom Polisen säger sig ha stark bevisning om att det finns tydliga 
kopplingar mellan flera som driver HVB-hem och organiserad brottslighet. 

 

  



Sida 20 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 233  

Yttrande över promemorian Förbättrade 
möjligheter för polisen att använda 
kamerabevakning (Ds 2024:11) 
KSN-2024-01972 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Justitiedepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Justitiedepartementet har remitterat promemorian Förbättrade möjligheter för 
polisen att använda kamerabevakning (Ds 2024:11) till Uppsala kommun för yttrande 
senast den 16 september 2024.  

Promemorian föreslår åtgärder som syftar till förbättrade förutsättningar för 
Polismyndigheten och Säkerhetspolisen att använda kamerabevakning i sin 
verksamhet. 

Uppsala kommun ställer sig i huvudsak positiv till de författningsförslag som föreslås. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 193 
• Tjänsteskrivelse daterad den 2 augusti 2024 
• Bilaga 1, yttrande från Uppsala kommun 
• Bilaga 2, promemorian Förbättrade möjligheter för polisen att använda 

kamerabevakning (Ds 2024:11) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

  



Sida 21 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi har under väldigt lång tid arbetat för att fler kameror ska sättas upp runt om i vår 
kommun och välkomnar alla steg mot förbättrad kamerabevakning. För oss spelar det 
ingen roll vem det är som sätter upp kamerorna, polisen eller kommunen, bara de 
kommer upp. Vi välkomnar alla lösningar för fler trygghetskameror. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Trygghetsproblemen har de senaste 20 åren blivit allt allvarligare i Sverige. Tyvärr måste 
vi på grund av denna negativa utveckling acceptera omfattande kameraövervakning i 
vårt offentliga rum. I huvudsak kommer all kameraövervakning bli uppföljningsverktyg 
vid incidenter eftersom det inte är ekonomiskt försvarligt att göra på något annat sätt. 
Det innebär att det i praktiken är ett mycket litet defacto intrång i hederliga människors 
privatliv på offentliga platser. I takt med att artificiell intelligens utvecklas snabbare och 
kraftfullare kommer kameraövervakningen med hjälp av AI snabbt kunna ge Polis 
signaler om att något brottsligt kan vara på väg att hända eller pågår. När 
kameraövervakningen och AI-utvecklingen kommit något längre kommer sannolikt det 
förebyggande brottsarbetet kunna stärkas kraftigt. UP anser att det är nödvändigt att 
förstärka kameraövervakningen för att bättre bekämpa allvarlig kriminalitet och öka 
människors trygghetskänsla. 

 

 

  



Sida 22 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 234  

Yttrande i förvaltningsrättens i Uppsala mål nr 
4719-24 om laglighetsprövning enligt 
kommunallagen 
KSN-2024-02273 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna yttrande enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

 har i en laglighetsprövning, som handläggs i förvaltningsrättens 
i Uppsala mål nr 4719 -24 yrkat, att kommunfullmäktiges beslut den 17 juni 2024, § 152, 
att anta detaljplan för Uppsala spårvagnsdepå ska upphävas.  

Kommunstyrelsen får, enligt kommunallagen, företräda kommunen i mål om 
laglighetsprövning av kommunfullmäktiges beslut.  

Kommunstyrelsen föreslås besluta att godkänna förslag till yttrande, enligt vilket 
kommunstyrelsens inställning är att klagandens yrkande bestrids samt att 
överklagandet ska avvisas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 194 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 augusti 2024  
• Bilaga 1, Förslag till yttrande till förvaltningsrätten i Uppsala 
• Bilaga 2, Överklagan 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

  



Sida 23 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda 
yttrande: 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna står inte bakom den fördjupade 
översiktsplanen som antagits utan vill se en ny plan med fokus på trygghet och trivsel 
över täthet. I detta aktuella fall kommenterar vi inte domstolsprocessen men vill 
poängtera att vid ett annat styre hade denna plan sett annorlunda ut. 

  



Sida 24 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 235  

Skrivelse till SJ och regeringen angående SJs 
beslut att avveckla pendeltågstrafik på 
sträckan Uppsala-Stockholm 
KSN-2024-02461 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att överlämna skrivelse angående pendeltågstrafiken mellan Uppsala och 
Stockholm till VD för SJ AB samt ansvariga stadsråd, enligt ärendets bilaga 1.   

Sammanfattning 

Den 27 augusti 2024 meddelade SJ AB att deras regionala tågtrafik mellan Stockholm 
och Uppsala kommer att upphöra från och med den 15 december 2024. Beslutet 
påverkar pendlingsmöjligheterna för invånarna och får konsekvenser för näringslivet 
och universitetet i arbetsmarknadsregionen. Kommunstyrelsen föreslås att tillskriva 
SJs VD samt de ansvariga statsråden, finansministern och infrastruktur- och 
bostadsministern, med en begäran om att de i god tid före den 15 december 
presenterar en plan för hur pendeltågstrafiken på sträckan Stockholm-Uppsala ska 
uppnås och säkerställas. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 september 2024 
• Bilaga 1, skrivelse till SJ och regeringen angående SJs beslut att avveckla 

pendeltågstrafiken på sträckan Uppsala-Stockholm  

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar att inkludera Region Uppsala i 
skrivelsen. 



Sida 25 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Det är av största vikt för Uppsala och uppsalaborna att pendling till och från Stockholm 
fungerar. Ytterst är det region Uppsala som ansvarar för kollektivtrafikförsörjningen och 
det är därifrån i första hand svar borde utkrävas. Vi tycker att skrivelsen var 
välformulerad men givet var ansvaret ligger tycker vi att den skulle ha skickats till region 
Uppsala också. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
SJ har i många år haft överfulla tåg med gamla och slitna vagnar som stundtals varit en 
mardröm att åka med. Om SJ inte kan uppnå lönsamhet på Sveriges mest trafikerade 
sträcka borde bolaget säljas eller läggas ner. Kanske är det faktiskt så att SJ:s avveckling 
är det bästa som hänt på länge – en möjlighet för nya aktörer att skapa en bättre och 
pålitligare pendlarupplevelse. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Viktigt att inte politisera denna fråga. Kritiken måste vara stenhård både mot berörda 
statliga verksamheter samt Regionen.   

 

 

  



Sida 26 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 236  

Skrivelse till Region Uppsala angående SJs 
beslut att avveckla pendeltågstrafik på 
sträckan Uppsala-Stockholm 
KSN-2024-02461 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att överlämna skrivelse angående pendeltågstrafiken mellan Uppsala och 
Stockholm till Region Uppsala, enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Den 27 augusti 2024 meddelade SJ AB att deras regionala tågtrafik mellan Stockholm 
och Uppsala kommer att upphöra från och med den 15 december 2024. Beslutet 
påverkar pendlingsmöjligheterna för invånarna och får konsekvenser för näringslivet 
och universitetet i arbetsmarknadsregionen. Kommunstyrelsen föreslås tillskriva 
Region Uppsala, som har det yttersta ansvaret för kollektivtrafiken i länet och är 
delägare i Mälardalstrafik, med en uppmaning att säkerställa kommunens delaktighet 
och insyn i det fortsatta arbetet kring tågplanering och regionala 
kollektivtrafiklösningar. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 september 2024 
• Bilaga 1, skrivelse till Region Uppsala angående SJs beslut att avveckla 

pendeltågstrafiken på sträckan Uppsala-Stockholm 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar 
att återremittera skrivelsen för att kompletteras med en uppmaning om att en konkret 
handlingsplan i enlighet med det uppdrag regionen har arbetas in. 



Sida 27 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi hade föredragit att skrivelsen till regeringen skickades till region Uppsala också. Denna 
skrivelse till regionen är alldeles för vag och skulle behövt inkludera hårdare skrivningar i 
ansvarsfrågan och krav på att regionen redovisar en handlingsplan. Att endast ha fler 
möten löser inte situationen. Det är väldigt viktigt för Uppsala kommun att pendlingen 
fungerar mellan Uppsala och Stockholm och då ska det inte spela någon roll vem som 
styr vilken församling. Vi måste vara skarpa i vår kravbild och vad som förväntas. Det är 
vårt ansvar gentemot våra medborgare. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
SJ har i många år haft överfulla tåg med gamla och slitna vagnar som stundtals varit en 
mardröm att åka med. Om SJ inte kan uppnå lönsamhet på Sveriges mest trafikerade 
sträcka borde bolaget säljas eller läggas ner. Kanske är det faktiskt så att SJ:s avveckling 
är det bästa som hänt på länge – en möjlighet för nya aktörer att skapa en bättre och 
pålitligare pendlarupplevelse. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Viktigt att inte politisera denna fråga. Kritiken måste vara stenhård både mot berörda 
statliga verksamheter samt Regionen.   

 

 

 

  



Sida 28 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 237  

Svar på remissen över promemorian 
Hantering av trädgårds- och parkavfall 
KSN-2024-01978 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Nya bestämmelser om bioavfall trädde i kraft 1 januari 2024. En följd av förändringarna 
blev att kommuner behövde göra ett uttryckligt undantag i sina lokala 
avfallsföreskrifter för att eldning av visst trädgårdsavfall ska vara tillåtet. I 
promemorian konstateras att kommuner hanterat frågan olika vilket skapat 
otydlighet. Förslaget är att utgångspunkten ska vara att eldning är tillåtet när det är 
lämpligt och att kommuner i stället för undantag ska kunna begränsa eldning som kan 
orsaka olägenhet. Uppsala kommun anser att förslagen inte är motiverade, att ett 
avsteg från avfallshierarkin är olyckligt och att förslagen till ändringar snarast skapar 
ökad otydlighet. Kommunen avstyrker därför förslagen i promemorian. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 195 
• Tjänsteskrivelse daterad 31 juli 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över promemorian Hantering av trädgårds- och parkavfall. 
• Bilaga 2, Promemoria, Klimat- och näringslivsdepartementet, Hantering av 

trädgårds- och parkavfall. 

  



Sida 29 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar 
att kommunstyrelsen ska tillstyrka förslagen i promemorian. 

Jennie Claesson (L) yrkar i första hand att ärendet återremitteras med följande 
motivering: 
Utifrån behovet av större svängrum för kommunerna gällande regelverk om hantering av 
trädgårds- och parkavfall borde kommunstyrelsen tillstyrka den föreslagna 3 kap. 1d §. 
Det är problematiskt att i yttrandet påstå att tolkningen av förordningen skulle bero på 
kommuners olika förutsättningar snarare än på olika juridiska bedömningar. Liberalerna 
ser därför att ovan omhändertas och yrkar därför återremiss i första hand, och att 
kommunstyrelsen ställer sig positiva till promemorian om Hantering av trädgårds- och 
parkavfall i andra hand. 

Jennie Claesson (L) yrkar i andra hand  
att kommunstyrelsen ska tillstyrka förslagen i promemorian. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jennie Claessons (L) återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Kent Kumpula (SD) med 
fleras yrkande att tillstyrka förslagen i promemorian och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Uppsala kommun ska underlätta för sina invånare och inte försvåra i onödan. Därför 
anser våra partier att Uppsala kommun bör tillstyrka förslaget i premorian som är i linje 
med den politik vi partier drivit i kommunen. Att en villaägare våreldar upp lite ris eller löv 
på sin egen tomt är generellt inte något problem och borde inte totalförbjudas, så som 
det riskerar att bli idag så som Uppsala kommun nu tolkar det direktiv som kom i våras. 
Dessutom är det inte bättre för vare sig människa eller miljö om tomtägare nu skulle 
behöva ta bil och släp och köra till återvinningen i större utsträckning än idag.  
När nackdelarna med att transportera ris, gräs och löv överstiger nyttan med att 
återvinna det är det inte rimligt att kräva att det ska återvinnas. Även om avfallshierarkin 
är en viktig riktlinje för att uppnå ett hållbart samhälle så innebär det inte nödvändigtvis 
att det är det mest klimat- eller energieffektiva i varje enskilt fall. Det ska vara lätt att 
göra rätt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna menar att huvudregeln bör vara att det är tillåtet att elda 
trädgårdsavfall. Kommuner har sedan möjligheten att begränsa eldning om det är 
lämpligt. Det är en onödig inskränkning av människors privatliv att kräva undantag i de 
lokala avfallsföreskrifterna för att tillåta eldning. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Utifrån behovet av större svängrum för kommunerna gällande regelverk om hantering av 
trädgårds- och parkavfall borde kommunstyrelsen tillstyrka den föreslagna 3 kap. 1d §. 
Det är problematiskt att i yttrandet påstå att tolkningen av förordningen skulle bero på 
kommuners olika förutsättningar snarare än på olika juridiska bedömningar. Liberalerna 
ser därför att ovan omhändertas och yrkar därför återremiss i första hand, och att 
kommunstyrelsen ställer sig positiva till promemorian om Hantering av trädgårds- och 
parkavfall i andra hand. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det måste vara möjligt för privatpersoner och ägare till parker att under ordnade former 
få elda trädgårds- och parkavfall. Det är en oacceptabel och miljömässigt dålig lösning 
att ännu mer grönt avfall ska transporteras fram och tillbaka till deponiplatser. Det man 
miljömässigt vinner på att inte tillåta eldning av trädgårdsavfall skapar i stället mer 
skada genom behovet av transporter genom ett ökat behov med relaterat bil- och 
vägslitage. Varav många bilar som fortfarande drivs av fossila drivmedel 
Utvecklingspartiet demokraterna tycker inte att kommunen ska förbjuda eldning av 
trädgårds- och parkavfall. Det kan dock vara klokt att i kommunens ordningsföreskrifter 
ange tidsperioder då eldning är tillåtet och att det under övriga tiden inte är tillåtet. 
Utvecklingspartiet demokraterna anser också att det ska finnas ett generellt undantag 
ifrån eventuella eldningsförbud i samband med 30/4 för de föreningar som fått tillstånd 
att arrangera en så kallad majkase. Föreningar måste också kunna ansöka om tillstånd 
som gäller för minst tre år. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 238  

Markavtal mellan Uppsala kommun och 
Uppsala Vatten och Avfall AB 
KSN-2024-02284 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Markavtal, Uppsala kommun och Uppsala Vatten och Avfall AB i 
enlighet med bilaga 1, samt 

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektör att göra justeringar av mindre 
betydelse för slutversionen av avtalet.  

Sammanfattning 

Avtalet reglerar upplåtelse av kommunalt ägd mark till Uppsala Vatten och Avfall AB för 
deras behov av teknisk infrastruktur. Avtalet sätter också ramarna för ledningsflyttar, 
servitut och ledningsrätter. Genom avtalet skapas tydliga förutsättningar för båda 
parter att i samverkan arbeta effektivt med utbyggnad av kommunens tekniska 
infrastruktur. Avtalet ersätter motsvarande avtal från 1996. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 196 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 juli 2024 
• Bilaga 1, Förslag Markavtal, Uppsala kommun och Uppsala Vatten och Avfall 

AB 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar 
att återremittera ärendet för att formulera avtalet så att ledningsflyttar med anledning 
av utbyggnad av kapacitetsstark kollektivtrafik inte drabbar VA-kollektivet i form av 
ökade taxor. 

Kent Kumpula yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD)reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Det är positivt att vi har arbetat fram ett nytt avtal med Uppsala Vatten och Avfall AB där 
ansvarsfördelning och kostnadsfördelning mellan skattekollektivet och VA-kollektivet har 
setts över. Vi är i huvudsak positiva till det föreslagna avtalet. Däremot anser vi att alla 
kostnader som uppstår med anledning av utbyggnaden av kapacitetsstark 
kollektivtrafik, det vill säga spårvägen, inte ska drabba VA-kollektivet. Därför vill vi se en 
justering i avtalet där detta framgår. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att kommunen strävar efter att hålla nere VAavgifterna. Kommunen bör 
därför finna lösningar för att inte belasta VA-kollektivet mer än nödvändigt. Större 
expansionsplaner och ledningsflyttar inom stadsplaneringen kan innebära stora 
kostnader för bolaget som sedan utmynnar i avgiftshöjningar. Exempelvis 
ledningsflyttar som är nödvändiga för spårvägen bör tydligt specificeras som 
kostnader för detta och bör endast belasta specifika budgetposter för 
spårvägsplanerna, och inte belasta de allmänna VA-avgifterna. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 239  

Ansökan om medfinansiering till nytt annex på 
FUB-gården Tallkrogen 
KSN-2024-00777 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå ansökan från Föreningen FUB Tallkrogen på tre miljoner kronor, samt 
2. att avskriva föreningens ansökan på 14,5 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

Föreningen FUB-gården Tallkrogen har till kommunstyrelsen ansökt om ekonomiskt 
stöd från kommunen för byggnation av nytt annex på sin fastighet Sandbro 3:28. 
Föreningen ansökte 2023 om investeringsbidrag från Boverket för byggnationen och 
fick stödet beviljat i maj i år. En förutsättning för bidraget från Boverket är att 
kommunen medfinansierar investeringen med minst 30 procent, vilket kommunen 
beslutat att göra. Föreningen ansöker nu om ytterligare tre miljoner kronor i stöd för 
investeringen.  

Kommunen anser att det inte finns skäl att bevilja ytterligare stöd till föreningen för 
den aktuella investeringen. Ansökan i den delen ska därför avslås. Föreningen har i sin 
ansökan också ansökt om 14,5 miljoner kronor om Boverket inte skulle ha beviljat 
föreningens ansökan om investeringsbidrag.  Eftersom Boverket nu har beviljat 
bidraget är den delen av ansökan inte längre aktuell. Ansökan i den delen ska därför 
avskrivas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 197 
• Tjänsteskrivelse daterat 2024-07-23 
• Bilaga 1, Ansökan från Föreningen FUB-gården Tallkrogen med bilagor 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 240  

Ökad politisk insyn vid upphandling 
KSN-2024-01563 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att till och med den 31 december 2026, ska kommunstyrelsens arbetsutskott, 
två gånger per år, överlägga om 
a. Kommande upphandlingar inom kommunstyrelsens ansvarsområde, 
b. Upphandlingar av särskild vikt, genom fördjupad information samt 

uppföljning, 
c. Styrdokument inom upphandlingsområdet 

Sammanfattning 

Upphandling är ett strategiskt verktyg som ska bidra till att kommunens mål uppfylls 
och att kommunkoncernens ekonomiska resurser nyttjas effektivt. I samband med 
upphandlingar av särskild vikt kopplade till Uppsala kommuns utveckling har behovet 
av ökad politisk insyn i upphandlingsprocessen identifierats.  

I föreliggande ärende föreslås att upphandlingschef uppdras att hålla särskilda 
överläggningar inom upphandlingsområdet med kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 198 
• Tjänsteskrivelse daterad 16 augusti 2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar 
att ett upphandlingsutskott inrättas i kommunstyrelsen, och att 
Kommunledningskontoret får i uppdrag att ta fram en delegation för vilka beslut som ska 
tas upp i utskottet. 

Kent Kumpula (SD) yrkar 
att samtliga partier som är representerade i kommunstyrelsen ska få insyn vid 
upphandling. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är fel och ett odemokratiskt agerande att gång på gång exkludera kommunens näst 
största oppositionsparti helt från insyn. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda 
yttrande: 
Uppsala kommun upphandlar för ca 6 miljarder per år. Upphandling är ett strategiskt 
verktyg som ska bidra till att kommunens mål uppfylls och att kommunkoncernens 
ekonomiska resurser nyttjas effektivt. Med tanke på de stora investeringar som detta rör 
sig om är det av stor vikt att våra gemensamma skattemedel används så effektivt som 
möjligt. 
Därför är det välkommet att kommunstyrelsen i dag beslutar om ökad politisk insyn i vid 
kommunens upphandlingar, men vi behöver ta det ett steg längre. Vikten av politisk insyn 
är något som våra partier drivit länge. Redan förra året lämnade vi in ett initiativärende 
till kommunstyrelsen om att inrätta just ett upphandlingsutskott. Detta var extra 
angeläget eftersom det förutvarande Upphandlingsrådet hade avvecklats. 
En ökad politisk insyn är viktigt ur flera perspektiv. Inte sällan får upphandlingsområdet 
kritik från näringslivet för bristande uppföljning, dåliga förfrågningsunderlag eller 
utvärderingsmodeller som inte drar nytta av alternativa kvalitativa lösningar. Med ökad 
politisk insyn blir ansvarsutkrävandet lättare och transparensen bättre. Det är som 
nämnt bra att politiska insynen ökar vi upphandlingar men kommunen behöver också bli 
bättre på att följa upp avtalen vi ingår och se till att avtalstrohet uppföljs.  
Att inrätta ett formellt upphandlingsutskott hade däremot varit en mer kraftfull åtgärd. 
M, C och MD yrkade också på att inrätta ett sådant. För en mer konsekvent och politisk 
uppföljning och granskning av kommunens upphandlingar. Det här är dock ett steg i rätt 
riktning. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna anser att det är av yttersta vikt att politiken har insyn vid kommunens 
upphandlingar. Kommunen upphandlar varor och tjänster för cirka sex miljarder per år. I 
genomsnitt finns varje år cirka 2 500 aktiva avtal med leverantörer till kommunala 
verksamheter. Det innebär ett stort ansvar gentemot alla Uppsalabor som betalar skatt. 
Genom en ökad politisk insyn i dessa processer kan vi bättre säkerställa transparens, 
effektivitet och att skattemedlen används på bästa sätt. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det inträffar allt för ofta att det blir mycket dyrt för kommunens skattebetalare när 
utvecklingsprojekt upphandlas. Uppsala kommuns misslyckade upphandling av ett nytt 
HR-system är ett skrämmande exempel på för komplexa upphandlingsprojekt.  
Stockholms stads misslyckade skolsystemupphandling är ett mycket avskräckande 
exempel på oklok upphandling och som blev det ett ekonomiskt fiasko. I bästa fall kan en 
politisk granskning av önskade upphandlingsprojekt minska riskerna med havererade 
upphandlingar. Varje förlorad miljon innebär en förlorad alternativsatsning.  
Det är bra att kommunstyrelsens arbetsutskott inför en liknande ordning för att minska 
riskerna med dåligt underbyggda investeringsprojekt. Alla nämnder ska självklart 
tillämpa en liknande ordning. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 241  

Överenskommelse avseende utveckling av väg 
72 
KSN-2024-01760 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till överenskommelse enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

En överenskommelse gällande väg 72 har upprättats mellan Uppsala kommun, Heby 
kommun och Region Uppsala i syfte att reglera parternas åtaganden och 
ansvarsfördelning gällande utveckling av väg 72 mellan Heby och Kvarnbolund.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 199 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 juni 2024. 
• Bilaga 1 Utkast överenskommelse avseende det fortsatta arbetet med 

resultatet från åtgärdsvalsstudien väg 72, Dalastråket, Heby-Kvarnbolund 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är anmärkningsvärt att kommunen ska finansiera cykelställ på regionens hållplatser 
längs statens vägar. Cykelställ och enkla bytepunkter mellan bil/cykel och tåg/buss 
borde vara en självklarhet för Region Uppsalas planering av sina hållplatser. Nu är det 
bra att dessa åtgärder kommer på plats, och därför har vi inte lämnat något annat 
yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 242  

Utvärdering av arbete för främjande av social 
ekonomi samt samarbete med Mikrofonden i 
Uppsala län 
KSN-2018-3920 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga utvärderingen av arbete för främjande av social ekonomi enligt 
bilaga 1 till handlingarna, samt 

2. att avsluta samarbetet med Mikrofonden i Uppsala län. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun och Mikrofonden i Uppsala län (MFU) har sedan 2019 haft ett 
samarbete gällande stöd och finansieringslösningar för aktörer inom den sociala 
ekonomin. I samband med beslut om att förlänga samarbetet i augusti 2023 fick 
kommunledningskontoret i uppdrag (23 augusti 2023 § 158) att i samråd med berörda 
nämnder och Mikrofonden i Uppsala län, utvärdera arbetet för att främja social 
ekonomi och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på fortsatt inriktning.  

I bilaga 1 återfinns en redogörelse för det arbete som sker inom området social 
ekonomi med koppling till Mikrofonden i Uppsala läns verksamhet. Kommunen 
använder sig utöver samarbetet med MFU av de huvudsakliga verktygen 
föreningsbidrag och upphandling för att främja social ekonomi, vilka ständigt 
utvecklas genom dialog.  

Mikrofonden i Uppsala län (MFU) har haft svårt att göra sig relevant som aktör på 
kreditmarknaden sedan den startades 2019. Endast en kreditgaranti om 144 000 kr har 
utlämnats. Föreningen som driver mikrofonden har fått sammantaget 4,3 miljoner 
kronor i driftstöd av kommunen sedan starten 2019. 

Mot bakgrund av att aktörerna inom den sociala ekonomin inte nyttjat MFU i den 
utsträckning som det fanns förhoppningar om när den bildades föreslås att samarbetet 
avvecklas. Eventuellt stöd till MFU kan bli aktuellt när det är klarlagt hur den 
utestående kreditgarantin bäst kan hanteras och vilken verksamhet MFU kommer ha. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 200 
• Tjänsteskrivelse daterad 26 juni 2024 
• Bilaga 1 – Kartläggning av kommunens arbete med social ekonomi 
• Bilaga 2 – Motivering till Mikrofonden 2025 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda 
yttrande: 
Det här är ett välkommet beslut, våra partier har röstat mot att ingå nya avtal med 
Mikrofonden just eftersom kommunen inte fått ut tillräckligt från samarbetet. Genom att 
tidigare gå på vår linje hade vi kunnat spara uppsalaborna åtskilliga skattekronor. 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är skandalöst att kommunstyret kan dela ut miljontals kronor i driftsstöd och lån till 
föreningar som ägnar sig åt obeprövade och experimentella verksamheter. Redan under 
i augusti 2023 kände vi till att Mikrofondens verksamhetsmodell inte fungerade, ändå 
valde kommunstyret att dela ut 750 000kr i driftstöd för 2024. Sverigedemokraterna ville 
avsluta samarbetet redan då, något som hade sparat kommunen mycket pengar. 
Det är inte förvånande att fondens projekt har varit ett stort fiasko. Att låna ut pengar till 
sociala verksamheter som saknar vinstintresse är en dålig affärsidé om planen är att 
dessa ska kunna betala tillbaka lånen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
4,3 miljoner kronor i driftsstöd till en förening som lånat ut 144.000 kronor är att betraktas 
som en mycket misslyckad satsning. Det är bra att kommunstyrelsen beslutade att 
snabbast möjligt avslutar samarbetet med Mikrofonden. Av underlaget är det oklart vilka 
ekonomiska risker kommunen har kopplat till avvecklingen av stödet till Mikrofonden, det 
måste förtydligas. 
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§ 243  

Sammanträdesdagar för kommunstyrelsen 
och dess utskott år 2025 med plan för 2026 
KSN-2022-02940 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsen år 2025 sammanträder följande datum: 
5 februari, 5 mars, 8 april, 7 maj, 28 maj, 18 juni, 20 augusti, 10 september, 15 
oktober, 26 november och 16 december; 

2. att kommunstyrelsens arbetsutskott år 2025 sammanträder följande datum: 
21 januari, 28 januari, 11 februari, 25 februari, 25 mars, 1 april, 22 april, 29 april, 
13 maj, 20 maj, 3 juni, 10 juni, 12 augusti, 2 september, 9 september, 30 
september, 7 oktober, 11 november, 18 november, 2 december och 9 
december; 

3. att kommunstyrelsens mark- och exploateringsutskott år 2025 sammanträder 
följande datum: 
29 januari, 12 februari, 26 mars, 23 april, 27 maj, 13 augusti, 3 september, 1 
oktober, 12 november, 3 december; 

4. att kommunstyrelsens utskott för kommungemensam service år 2025 
sammanträder följande datum: 
29 januari, 2 april, 21 maj, 25 september och 5 november; samt 

5. att lägga sammanträdesplanering för 2026 till handlingarna. 

Sammanfattning 

I ärendet föreligger förslag på sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och dess 
utskott för 2025 och planering för 2026. 

Förslaget avviker till viss del från den planering kommunstyrelsen la till handlingarna 
den 20 september 2023 § 175. Där det avviker beror det främst på möten med Sveriges 
kommuner och regioner. 

Ändringar av sammanträdestiderna kan förekomma. Aktuell tid anges i kallelsen till 
respektive sammanträde.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 201 
• Tjänsteskrivelse daterad 19 augusti 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 244  

Finansrapport 1 januari - 30 juni 2024 
KSN-2024-00187 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari – 30 juni 2024.  

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 
kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 
verksamheten för perioden 1 januari till 30 juni 2024 och huruvida den har bedrivits i 
enlighet med fastställd policy och tillhörande riktlinjer.  

Varje månad sammanställs en finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Dessa månadsrapporter återfinns i bilaga 1–6. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 202 
• Tjänsteskrivelse daterad den 1 augusti 2024 
• Bilaga 1, Finansrapport per januari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 2, Finansrapport per februari 2024, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 3, Finansrapport per mars 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 4, Finansrapport per april 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 5, Finansrapport per maj 2024, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 6, Finansrapport per juni 2024, Uppsala kommunkoncern 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar 
att kommunstyrelsen för egen del beslutar om att ta fram en plan för hur låneskulden på 
sikt kan minska. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Låneskulden i Uppsala kommun är hög och fortsätter att öka, en ökad låneskuld slår inte 
bara hårt mot dagens uppsalabor utan även mot framtida generationer. För att denna 
utveckling inte ska fortsätta vill vi se en plan för hur låneskulden kan minska framöver. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 2024–
2026. Det är en bra början men det räcker inte. Om vår budget gått igenom hade vi ökat 
grundbeloppet, stärkt elevhälsan, satsat på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som ett kvalitativt studiestöd under terminerna hade införts för de 
elever som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt hållbar 
arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna kommer alltid att 
sätta skolan först. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är hög tid att avbryta spårvägsprojektet och i stället satsa på längre bussar som kan 
komplettera nuvarande busstrafik i sträckor i behov av högre kapacitet under 
rusningstimmar. Det faktumet att det är minst 50 procents sannolikhet att bron vid 
Ultuna inte får byggas innebär stora ekonomiska risker. Genom att byta fordonslösning 
till längre bussar kan en ny depå öster om ån bli användbar om bron inte får byggas. Det 
innebär också att den östra sidan av järnvägen bättre kan exploateras och att Sävja och 
Bergsbrunna kan byggas ihop med Fyrislund. 
Spårvägsprojektet är en gökunge i Uppsala kommuns ekonomi. I ljuset av kraftigt 
ändrade befolkningsprognoser, osäkerheter kopplade till önskade detaljplaner och 
rådande lågkonjunktur är det hög tid att våga tänka om och påbörja planerna för längre 
bussar istället för tunga spårvagnar som kräver miljödåliga kraftiga järnspår och 
omfattande betongpålningar i mycket naturkänsliga områden. Redan år 2024 ser vi att 
kommunens redan höga skuldsättning ökar med hundratals miljoner kronor kopplat till 
ett onödigt, omodernt och mycket riskfyllt spårvägsprojekt.   
Statens nya kommunala utjämningssystem innebär försämringar för Uppsala kommun. 
Det är illa att Sveriges regering, och delar av den nationella oppositionen, ständigt talar 
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om behov av tillväxt samtidigt som de tillämpar ett kommunalt utjämningssystem som 
inte stöttar kommuner som växer. Att växa kostar pengar och innebär finansiella risker 
om de tillväxtinvesteringar som genomförs inte matchas mot till exempel ett beräknat 
skatteunderlag. Att Sveriges riksdag inte bättre tar hänsyn till de ekonomiska 
konsekvenser en kraftigt växande kommun möter är tillväxtfientligt. 
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§ 245  

Revidering av konsortieavtal för Uppsala läns 
pensionsstiftelse 
KSN-2024-00540 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till nytt konsortieavtal för Uppsala läns pensionsstiftelse i 
enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 10 december 2012 § 279 att Uppsala kommun ska 
medverka till att bilda pensionsstiftelsen ”Uppsala läns pensionsstiftelse” med 
ändamålet att trygga utfästelser av ålders- och efterlevandepension, som getts av 
respektive kommun i Uppsala län. 

Kommunfullmäktige beslutade då även att godkänna ett konsortieavtal och överlät 
samtidigt till kommunstyrelsen att besluta om förändringar i avtalet. Konsortieavtalet 
skapar ett forum där samtliga kommuner som ingår i pensionsstiftelsen får möjlighet 
till insyn i pensionsstiftelsen samt utse arbetsgivarrepresentanter till 
pensionsstiftelsens styrelse.  

Samtliga kommuner i Uppsala län och Region Uppsala har möjlighet att ingå i 
pensionsstiftelsen. Tre kommuner i Uppsala län omfattas av konsortieavtalet genom 
att de har avsatt medel till pensionsstiftelsen. För att förtydliga Konsortiets uppdrag 
och aktuella förhållanden har ett förslag till nytt konsortieavtal tagits fram enligt 
ärendets bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 203 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 juni 2024 
• Bilaga 1, Konsortieavtal för Uppsala läns pensionsstiftelse 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 246  

Undantag från 20 timmars arbete i 
kombination med jour 
KSN-2024-02180 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att tillåta avvikelse från 20 timmars arbete i kombination med jour för 
personliga assistenter, 

2. att tillåta avvikelse från 20 timmars arbete i kombination med jour för 
boendeassistenter, samt 

3. att beslutet gäller 12 månader från det att verkställighet kan ske. 

Sammanfattning 

Kollektivavtalet (bilaga J till Allmänna Bestämmelser) punkt 2 och PAN § 6 punkt 5) ger 
möjlighet till avvikelse från 20 timmars arbete inom funktionshinderområdet. Den 
sammanlagda arbetstiden får då som högst uppgå till 24 timmar. Ett beslut om 
avvikelse från kollektivavtalet ska fattas av kommunstyrelsen. Innan beslutet kan 
verkställas ska det rapporteras till berörda centrala parter och Centrala parters 
arbetstidsnämnd har möjlighet att överpröva beslutet. Beslut kan fattas för maximalt 
ett kalenderår i taget och behov av avvikelse bedöms finnas för 12 månader framåt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 204 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 augusti 2024 
• Bilaga 1, Protokoll från MBL-förhandling 26 juni 2024 
• Bilaga 2, Protokoll från MBL-förhandling 2 augusti 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 247  

Avtal med Ung Företagsamhet 2025–2027 
entreprenörskap i skolan 
KSN-2024-01643 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja ekonomiskt stöd till Ung Företagsamhet om 1 090 000 kronor 
årligen för perioden 2025–2027,  

2. att bevilja utökat ekonomiskt stöd för 2024 om 330 000 kr, 
3. att godkänna förslaget till avtal 2025-2027 enligt ärendets bilaga 1, 
4. att godkänna förslag till tilläggsavtal enligt ärendets bilaga 2, samt 
5. att uppdra till näringslivsdirektören och utbildningsdirektören för Uppsala 

kommun att teckna avtalen i bilaga 1 och 2. 

Deltar ej i beslut 

Therez Almerfors (M) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

Ung Företagsamhet (UF) är en av nyckelaktörerna i Uppsalas innovations- och 
företagsfrämjande system och arbetar för att entreprenörskap ska vara en röd tråd 
genom utbildningssystemet. UF har ett brett och välutvecklat nätverk bland företagare 
i Uppsala för att främja samverkan mellan skola och näringsliv. UF arbetar också nära 
aktörer såsom Uppsala Innovation Centre (UIC), Drivhuset och Connect för att stödja 
unga entreprenörer även efter tiden som UF-företagare. 

Stödet och samarbetet med UF är en viktig del av fokusmål 2: jobben - Uppsala ska ha 
ett välmående näringsliv och skapa fler jobb, i Mål och budget 2024–2026. Stödet är 
också del av genomförandet av näringslivsprogrammet och stöttar 
utbildningsförvaltningen i att uppnå läroplansmålen.  

Uppsala kommun har under många år bidragit till UF:s verksamhet och föreslås nu en 
utökad satsning via ett treårigt avtal. Det nya avtalet är en utökning med 330 000 
kronor jämfört med gällande. Även för 2024 föreslås ett utökat stöd för påbörjat arbete 
med fokus på yrkesinriktade utbildningar med att stärka UF företagandet på 
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yrkesförberedande utbildningar och skolor. Den typen av utbildningar har idag ett 
lägre antal elever som startar företag. 

Den ekonomiska förstärkningen föreslås i syfte att möjliggöra för UF att stärka 
kvaliteten i grundverksamheten, utöka verksamheten med kompletterande projekt 
och aktiviteter för att bidra till att fler elever ska välja yrkesinriktade utbildningar samt 
att fler som går yrkesinriktade utbildningar startar UF företag.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 206 
• Tjänsteskrivelse daterat 27 augusti 2024 
• Bilaga 1, Avtal mellan Uppsala kommun och Ung Företagsamhet  
• Bilaga 2, UK UF Tilläggsavtal 2024 

Yrkanden 

Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C), Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S) och Eva 
Moberg (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ung företagsamhet är en väldigt viktig verksamhet för Uppsala kommun. Vi har länge 
framhävt och föreslagit att UF ska få mer pengar för att kunna utöka sin verksamhet och 
komma fler elever till del. Det är därför väldigt positivt med detta beslut. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet har länge drivit på för ökad finansiering och av Ung företagsamhet, något 
vi också budgeterat för under innevarande verksamhetsår. Att styret nu väljer att gå på 
Centerpartiets linje är både mycket välkommet och högst rimligt, inte minst med tanke 
på det ekonomiska läget med ökande kostnader och kommunens befolkningstillväxt. 
Verksamheten är mycket viktig, dels ur ett utbildningsperspektiv, arbetet med 
entreprenörskap i skolan hjälper till att fostra nästa generations företagare. Det är också 
positivt ur en arbetsmarknadssynvinkel, särskilt i en tid där det råder brist inom många 
av de yrkeskategorier som verksamheten hjälper, exempelvis kvalificerade hantverkare. 
Beslutet att teckna avtalet är därför mycket välkommet. 
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Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna anser att entreprenörskap i skolan är en central del i att rusta eleverna för 
framtiden. Genom att främja entreprenöriella färdigheter som kreativitet, 
problemlösning och initiativtagande stärker vi inte bara elevernas egenmakt, utan även 
deras anställningsbarhet och möjlighet att bidra till samhällets utveckling. 
Att elever tidigt får insyn i företagande och praktisk erfarenhet genom exempelvis Ung 
Företagsamhet är ett viktigt steg i utvecklingen av den svenska skolan. Det är värdefullt 
med utbildningskoncept som dessa för att öka elevernas handlingskraft och förståelse för 
arbetsmarknaden samtidigt som det främjar ett klimat där fler unga vågar starta och 
driva egna företag. Forskning visar också flera positiva samhällseffekter av UF-
företagande där vi exempelvis kan se att fler tjejer tar på sig VD-rollen och därmed 
minskar könsskillnaderna. Vi vet också att UF bidrar till att unga från studieovana hem 
ges möjlighet att utveckla andra talanger och få bättre självförtroende vilket i sin tur 
bidrar till deras skolarbete i stort. 
Vi Liberaler anser att UF:s stöd rimligen borde permanentas då vi efter 40 år kan se alla de 
positiva samhällseffekterna – både i stort och smått. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ett stärkt samarbete med Ung Företagsamhet (UF) är viktigt för att nå Uppsala kommuns 
ambitiösa näringslivspolitiska ambitioner. Ett stärkt samarbete med UF ser 
Utvecklingspartiet demokraterna (UP) som viktigt för att främja attraktionskraften till 
praktiska utbildningar där studietrötta elever snabbare kan gå mot självförsörjning som 
anställd eller som egenföretagare. UP är övertygade om att UFs pedagogik och 
gymnasiets praktiska program kan hjälpa många fler som idag misslyckas i skolan att 
finna den motivation som leder dem mot självfinansiering och yrkesstolthet. 
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§ 248  

Överenskommelse om affärs- och 
medborgarplats (AMP) 2025-2026 
KSN-2024-02040 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna avtal med Centrum för Affärs-och Medborgarplats (AMP) om 
förlängning av AMP-samarbete för perioden 2025–2026 enligt ärendets bilaga 
1, samt 

2. att AMP-samarbetet ska utvärderas under 2025 enligt upparbetad 
uppföljnings- och utvärderingsmodell. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 december 2020 (§338) att underteckna avtal med 
Centrum för Affärs- och Medborgarplats (AMP). Avtalet reglerade en pilotstudie kring 
samarbete om en lokal AMP vid Forumtorget i Uppsala under två år. Avtalet förlängdes 
efter pilotstudien till och med december 2024. I samarbetet är privata fastighetsägare 
med och bidrar till utvecklingen genom serviceavtal med Centrum för AMP.  

Ett förslag till förlängning avtal mellan Uppsala kommun och Centrum för AMP 
återfinns i bilaga 1 och avser en förlängning av avtalet för perioden 2025 – 2026. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 207 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 augusti 2024 
• Bilaga 1: Avtal om förlängning av AMP-samarbete 2025–2026 
• Bilaga 2: Utvärdering Forumtorget daterad maj 2024. 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar avslag till att-sats 1 i arbetsutskottets 
förslag. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Ehsan Nasari (C) yrkar  
att avtalet tecknas på 1 år. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först den första att-satsen i arbetsutskottets förslag mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag att teckna avtal för två år mot 
Ehsan Nasaris (C) yrkande om ett år och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller den andra att-satsen i 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
AMP har gjort ett gott arbete med att utveckla Forumtorget, våra partier är däremot 
skeptiska till att använda så pass mycket av våra skattepengar läggs på en sådan liten 
plats. Vi tycker att det är bättre att utveckla hela stadskärnan istället för en så liten del.   

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
En viss ökad trygghet har kunnat observeras på Forumtorget sedan projektet inleddes. 
Däremot är underlaget för litet i omfattning för att några långtgående slutsatser ska 
kunna dras. Vi förordade därför att avtalet skulle förlängas i ett år till för att vidare kunna 
utvärdera satsningens effektivitet för att därefter, utifrån ett bättre underlag, unna 
utarbeta men mer långsiktig strategi. Vi reserverar oss till förmån för att avtalet tecknas 
på ett år. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kommunen är i ett tufft ekonomiskt läge som gör det svårt att upprätthålla välfärden. 
Det är därför viktigt att vi prioriterar våra begränsade resurser till kärnuppdragen. Vi 
anser att utvecklingen av Forumtorget kan skötas på ett mer kostnadseffektivt sätt 
genom Citysamverkan som kan lösa liknande överenskommelser med närliggande 
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fastighetsägare. Det är även viktigt att vi tar ett helhetsgrepp om trygghetsfrågan över 
hela stadskärnan. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi liberaler anser att detta initiativ är ett viktigt steg för att utveckla en mer attraktiv, 
tillgänglig och trygg stadskärna – något som är avgörande för att främja såväl handel 
som ett levande offentligt rum. 
Samtidigt ser vi gärna en tydligare samverkan mellan affärs- och medborgarplats och 
Citysamverkan. Dessa två aktörer konkurrerar inte med varandra utan utgör snarare ett 
komplement till varandra genom att bidra med olika kompetenser och metoder för att 
stärka stadens utveckling. Genom att utnyttja de synergieffekter som kan uppstå vid en 
sådan samverkan kan vi skapa en ännu starkare och mer hållbar utveckling av 
stadskärnan. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att samarbetet med AMP ska inkludera att 
de administrerar aktivitetsschemat på Stora torget. AMP har en bra metod för att 
underlätta för platsaktiviteter utförda av föreningslivet som med fördel tillämpas på flera 
av kommunens eventplatser.  
UP anser att avtalet enbart ska förlängas med ett år i taget. Det är för UP svårt att förstå 
varför inte det långvariga och etablerade samarbetet med City i samverkan kan 
inkludera särskilda avskilda aktiveringsinsatser på specifika torg där AMPs metod för 
aktivitetsbokningar och tillhörande tillstånd tillämpas. Berörda medarbetare kopplade 
till AMP kan med fördel ingå i en sådan utveckling av City i Samverkans uppdrag. 
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§ 249  

Handslag för digitalisering 
KSN-2024-02346 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att Uppsala kommun aktivt deltar i Kommungemensamt handslag för 
välfärdsutveckling genom digitalisering. 

Sammanfattning 

Sveriges kommuner har enats om en nationell kraftsamling för välfärdsutveckling 
genom digitalisering. För att klara välfärdsuppdraget, skapa tillväxt i näringslivet och 
låta Sverige återta sin position som ledande inom ny teknik vill kommunerna göra 
gemensam sak i arbetet. Det handlar om att underlätta omställning och möta de 
samhällsutmaningar kommunerna står inför. Arbetet går under namnet 
Kommungemensamt handslag för välfärdsutveckling. Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR) och SKR:s bolag Adda och Inera leder arbetet på uppdrag av och 
tillsammans med kommunerna.  

Handslaget kompletteras med en handlingsplan för gemensam verkstad. Den 
innehåller förslag på 13 konkreta initiativ att initialt gå samman kring. Samtliga 
kommuner har getts möjlighet att peka ut vilka initiativ som är mest angelägna för 
dem. 230 av 290 kommuner har nu prioriterat fem initiativ vardera. Initiativen handlar 
bland annat om att stärka kommuners samlade beställarkraft, modernisera och 
framtidssäkra kommuners digitala infrastruktur, vidareutveckla stöd och 
gemensamma tillämpningar inom juridik och informations- och cybersäkerhet. 

Handslaget ska leda till att Sveriges kommuner kan möta välfärdsutmaningar genom 
en ökad och samlad digitalisering via en nationell samordning. Uppsala kommun avser 
att aktivt medverka och bidra till ambitionen med handslaget och handlingsplanen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 208 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 augusti 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Äntligen kanske Uppsala kommun, och regionens övriga kommuner, kan få ut något 
verkligt värdefullt genom SKR. Det är ett stort misslyckande att något liknande inte skett 
mycket tidigare. Det är av extremt stor betydelse att de politiker och tjänstemän som 
företräder Uppsala kommun i relevanta utvecklingsprojekt kraftigt avstyrker stora 
omfattande projekt. Låt Uppsala kommuns misslyckade HR-upphandling och 
Stockholms stads extremt misslyckade skolsystemsupphandling vägleda som 
avskräckande exempel.  
Varje sakområde måste utveckla en övergripande vision och en konceptuell 
funktionalitetskarta. Alla system ska bygga utifrån en tydlig systemarkitektur som måste 
tillämpas av alla. Bortsett ifrån detta ska varje projekt vara relativt avgränsat och i 
utvecklingsarbetet måste agila metoder och SCRUM som koncept tillämpas. Politiken 
måste säkerställa kompetenta styrgrupper som baserat på relevant kompetens kan 
agera som beställarens professionella projektägare. Utan den ordningen kommer 
projekten bli gigantiska och skattebetalarna förlorare. 
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§ 250  

Remittering av Handlingsplan till 
kulturpolitiskt program för år 2025–2028 
KSN-2024-01940 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att under målområde 3 lägga till följande åtgärd: "Möjliggör för en mångfald av 
aktörer att finansiera kulturlivet i Uppsala kommun" 

2. att med ändringen ovan remittera förslag till handlingsplan till kulturpolitiskt 
program 2025–2028 till berörda nämnder och bolag för yttrande. 

Sammanfattning 

Kulturpolitiskt program för Uppsala kommun samt tillhörande handlingsplan för år 
2020–2023 antogs i februari 2020. Program och handlingsplan syftar till att kultur får en 
tydlig och starkare roll i samhället, och har tre målområden som rör kulturell 
delaktighet, konstpolitik och kulturplanering.  

I samband med uppföljning av program och planer år 2022 beslutade 
kommunfullmäktige, 27 februari § 39, att uppdra till kulturnämnden att ta fram en ny 
handlingsplan till kulturpolitiskt program för perioden efter år 2023. Kultur-, idrotts- 
och fritidsförvaltningen har i dialog med berörda förvaltningar och bolag inom 
kommunkoncernen arbetat fram förslag till en ny handlingsplan för perioden 2025–
2028. Kulturnämnden planerar besluta om förslaget 29 augusti 2024. 

En viktig satsning som tillkommit sedan handlingsplanen för år 2020–2023 beslutades, 
är målet och arbetet för att Uppsala ska bli europeisk kulturhuvudstad år 2029. 
Ambitioner och inriktning i det arbetet, som ligger i linje med målen i det 
kulturpolitiska programmet, genomsyrar förslaget till handlingsplan för år 2025–2028.   

Inför slutlig beredning och antagande i kommunstyrelsen remitteras handlingsplanen 
till berörda nämnder och bolag inom kommunkoncernen för yttrande. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 209 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 juni 2024 
• Bilaga 1 Förslag till handlingsplan till kulturpolitiskt program 2025–2028  
• Bilaga 2 Kulturpolitiskt program för Uppsala kommun 
• Bilaga 3 Följebrev till remiss 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar 
(1) att punkten 7 i förslaget till handlingsplan till det kulturpolitiska programmet om 
kulturhuvudstadsåret utgår 
(2) att under målområde 3 lägga till följande åtgärd: "Möjliggör för en mångfald av 
aktörer att finansiera kulturlivet i Uppsala kommun" 

Kent Kumpula (SD) yrkar 
att åtgärd 7 ska strykas i förslaget till handlingsplan. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag samt avslag till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande (1). 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande (2). 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande (2). 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
reviderat i enlighet med Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2). 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Våra partier står inte bakom ambitionen att Uppsala ska bli Europeisk Kulturhuvudstad 
2029. Ett sådant åtagande riskerar att i allt för hög grad ta resurser från 
kulturförvaltningens kärnverksamheter och kommer intill visshet gränsande sanning att 
kraftigt påverka de ekonomiska ramarna för Kulturnämndens ansvarsområden för lång 
tid framöver. Vi vill därför att punkten 7 i förslaget till handlingsplan till det kulturpolitiska 
programmet utgår. Vi ser positivt att följande åtgärd lades till under målområde 3: 
"Möjliggör för en mångfald av aktörer att finansiera kulturlivet i Uppsala kommun". 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi är mycket kritiska till förslaget om att bli europeisk kulturhuvudstad. Projektet 
förväntas kosta hundratals miljoner skattekronor som istället behövs inom välfärdens 
kärnuppdrag. Det finns många områden som saknar tillräcklig grundfinansiering, se 
exempelvis nedstängningen av bibliotek på landsbygden. Att då samtidigt lägga 
resurserna på tillfälliga internationella prestigejippon är direkt oansvarigt. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Generellt tycker UP att det är för många åtgärder som innebär kontorsarbete när det som 
behövs för att verkligen lyfta Uppsalas kulturella attraktion är verkstad kopplat till 
mycket som redan görs och som kan förstärkas. 
Avseende målområde 3 anser UP att det måste inkludera det fokus som 
Näringslivsprogrammet uttrycker kopplat till ambitionerna inom besöksnäringen. 
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§ 251  

Utökat lager av beredskapsmat 
KSN-2024-02500 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avsätta 10 miljoner kronor ur kommunstyrelsens ram för 
kommunledningskontoret år 2024 för att utöka lagret av beredskapsmat. 

Sammanfattning 

Kommunen har sedan tidigare ett lager av frystorkad beredskapsmat som byggts upp 
för att behovet av livsmedel i verksamheter som skola och omsorg ska kunna 
tillgodoses även under olika samhällsstörningar. 

Nationellt pågår utredningar som förväntas utöka kommunens redan långtgående 
ansvar för offentliga måltider och livsmedelsförsörjning under extraordinarie 
förhållanden. I det rådande omvärldsläget ökar priserna på beredskapsmat kraftigt när 
många aktörer samtidigt stärker sin beredskap. 

Kommunstyrelsen föreslås avsätta medel ur årets ekonomiska ram för att tidigarelägga 
en planerad förstärkning av kommunens lager av beredskapsmat. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 211 
• Tjänsteskrivelse daterad den 2 september 2024  

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Ehsan Nasari (C) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att säkerställa en god beredskap är något som Centerpartiet stödjer helhjärtat varför vi 
också biföll ärendet. Vi kan däremot konstatera att det till den här satsningen gick att få 
fram 10 miljoner, medan det i våras var omöjligt att hitta 2,4 miljoner för att rädda 
Uppsala kvinnojour. Åter igen visar styret att man inte prioriterar mäns våld mot kvinnor 
eller hedersrelaterat våld och förtryck, något som Centerpartiet bara kan beklaga. 
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§ 252  

Inriktningsbeslut för stödmurar östra sidan 
Uppsala S, Fyra spår Uppsala 
KSN-2024-02307 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ändra inriktning för utformning av stödmurar östra sidan Uppsala S till 
en kombination av stödmur och slänt samt att komplettera med skärmar i 
enlighet med förslag i bilaga 1, samt 

2. att initiera en justering av medfinansieringsavtalet mellan Uppsala 
kommun och Trafikverket enligt inriktningen ovan och återkomma till 
kommunstyrelsen med förslaget till justerat avtal. 

Sammanfattning 

Trafikverket, Uppsala kommun och Region Uppsala har inom ramen för den nationella 
trafikövergripande planen för transportsystemet för perioden 2018–2029 ingått avtal 
om bostadsbyggande i Bergsbrunna med omgivningar, Södra staden och Nysala i 
Uppsala kommun (KSN-2017-3985-15). Enligt avtalet har staten ett åtagande att öka 
spårkapaciteten från Stockholm till Uppsala C från två till fyra spår och en ny 
järnvägsstation söder om Bergsbrunna. 

Detta ärende gäller förslag till förändrad utformning av tidigare beslutad 
medfinansieringsåtgärd vid den nya järnvägsstationen benämnd som Åtgärd 4 
stödmurar östra sidan av Uppsala S och brofundament.  

I ärendet beskrivs motiven bakom förslaget till förändring av kommunens 
medfinansieringsåtgärd. Stadsbyggnadsförvaltningen har under det andra kvartalet 
2024 genomfört utredningar som visar på att en minskad utbredning av de östra 
stödmurarna innebär en kostnadsbesparing för kommunen samtidigt som kvalitéer för 
den framtida stadsmiljön kan bibehållas. 

Detta kommer medföra en ändring av medfinansieringsavtalet (KSN-2022-02108-15), 
vilket kommunfullmäktige beslutade 22 maj 2023 (§ 89).  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 205 
• Tjänsteskrivelse, daterad 5 augusti 2024 
• Bilaga 1, Utredning Stödmur och slänt öster om Uppsala S, daterad 26 juni 

2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 253  

Inriktningsbeslut för gång- och cykelpassage 
Sävja gård, Fyra spår Uppsala 
KSN-2024-01937 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ändra inriktning för gång- och cykelpassage vid Sävja gård till att ersättas 
med förslag 2 i ärendets bilaga 1,  

2. att initiera en justering av medfinansieringsavtalet mellan Uppsala kommun 
och Trafikverket enligt inriktningen ovan och återkomma till kommunstyrelsen 
med förslaget till justerat avtal, samt 

3. att i ärendets föredragning ändra sista stycket till: 
Vid tidpunkten för detta beslut är cykelledens utformning och placering inte 
studerade i detalj. I den fortsatta planeringen, projekteringen och 
utbyggnaden av cykelstråket ska stor vikt läggas vid stråkets utformning och 
lokalisering för att stråket ska kunna användas för regional cykeltrafik och vara 
ett attraktivt alternativ med hög prioritet för cyklars framkomlighet. Även 
trafiksäkerheten kring snabbcykelleder och regionala cykelstråk behöver 
studeras närmare. Möjligheten att helt trafikseparera cykelleden eller utforma 
den som en snabbcykelled behöver studeras särskilt noggrant i det fortsatta 
arbetet. 

Sammanfattning 

Trafikverket, Uppsala kommun och Region Uppsala har, inom den nationella planen 
för transportsystemet 2018–2029, ingått ett avtal om bostadsbyggande i Bergsbrunna 
med omgivningar, Södra staden och Nysala i Uppsala kommun. Avtalet innebär att 
staten ska öka spårkapaciteten mellan Stockholm och Uppsala C från två till fyra spår 
samt bygga en ny järnvägsstation söder om Bergsbrunna. 

Detta ärende rör ett förslag till förändrad utformning av en tidigare beslutad 
medfinansieringsåtgärd vid den nya järnvägsstationen, benämnd "Åtgärd 3 Gång- och 
cykelpassage Sävja gård". 

Under andra kvartalet 2024 har stadsbyggnadsförvaltningen genomfört utredningar 
som visar att ett regionalt cykelstråk mellan Uppsala och Knivsta kan skapas på flera 
olika sätt. Det nya förslaget möjliggör en lösning där cykelstråket går genom sydöstra 
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Uppsala, vilket erbjuder en i princip likvärdig funktionalitet som den ursprungliga 
planeringen. Samtidigt skulle investeringskostnaden kunna bli betydligt lägre än i det 
ursprungliga förslaget, som reglerades i medfinansieringsavtalet med Trafikverket och 
beslutades av kommunfullmäktige den 22 maj 2023. 

Vid den fortsatta planeringen, projektering och utbyggnad av cykelstråket kommer stor 
vikt läggas vid stråkets utformning och lokalisering, så att funktionen som regional 
cykelled ska säkras även om utformningen blir en annan än i tidigare beslut.   

Detta ärende innebär också en kommande ändring av medfinansieringsavtalet, som 
kommunfullmäktige beslutade om den 22 maj 2023 (§89).  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 210 
• Tjänsteskrivelse, daterad 2 september 2024 
• Bilaga 1, Utredning av alternativa lösningar till GC-passage vid Sävja gård, 

daterad 11 juni 2024 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att i ärendets föredragning ändra sista stycket till: 
Vid tidpunkten för detta beslut är cykelledens utformning och placering inte studerade i 
detalj. I den fortsatta planeringen, projekteringen och utbyggnaden av cykelstråket ska 
stor vikt läggas vid stråkets utformning och lokalisering för att stråket ska kunna 
användas för regional cykeltrafik och vara ett attraktivt alternativ med hög prioritet för 
cyklars framkomlighet. Även trafiksäkerheten kring snabbcykelleder och regionala 
cykelstråk behöver studeras närmare. Möjligheten att helt trafikseparera cykelleden eller 
utforma den som en snabbcykelled behöver studeras särskilt noggrant i det fortsatta 
arbetet. 

Ehsan Nasari (C) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande. 

Therez Almerfors (M) yrkar 
att den sista meningen i Erik Pelling (S) med fleras yrkande utgår. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Erik Pelling (S) med fleras ändringsyrkande mot Therez 
Almerfors (M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) 
med fleras ändringsyrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi hade gärna sett att detta ärende återremitterades. De förslag som presenteras kopplat 
till separata cykelvägar kan få konsekvenser för framkomligheten för andra trafikslag.  
Därutöver har vi föreslagit en annan fördjupad översiktsplan vilket hade resulterat i ett 
annat resultat. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M). Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda 
yttrande: 
M, C och KD förordar en annan FÖP. Framkomlighet för cykeltrafik är av stor vikt men sett 
till förutsättningar är det ändå både billigare och bättre att använda befintliga 
cykelvägar än att anlägga en helt ny bana längs järnvägen. En väg som dessutom 
planerades gå i en liten omväg i den nordliga delen. Särskilt med bakgrund av att 
cykelbanan till Sävja redan byggts ut för dyra pengar till en snabbcykelbana bör man ta 
vara på denna investering. Att anlägga separata vägbanor skulle dessutom ta för mycket 
plats i anspråk, vilket vi tror påverkar både budget och biltrafiken. Det gör detta förslag 
till det mest välavvägda av de föreliggande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 254  

Överklagan av Transportstyrelsens beslut om 
trafikplatsnamn 
KSN-2024-01055 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge överklagan till Transportstyrelsen enligt ärendets bilaga 1 

Sammanfattning 

Transportstyrelsen har beslutat om namnsättning av ny trafikplats, järnvägsstation, vid 
Bergsbrunna. Transportstyrelsen har beslutat att trafikplatsen namnges Bergsbrunna. 

Den nya trafikplatsen kommer att var en lokal, regional och nationell trafikplats. 
Uppsala kommun överklagar beslutet och förordar att den nya järnvägsstationen ska 
namnges Uppsala södra. I andra hand förordas att stationen ges namnet Södra 
Uppsala station och i tredje hand Uppsala Bergsbrunna. Det är ett angeläget värde i att 
namnet Uppsala finns med i stationsnamnet för att tydliggöra att stationen är placerad 
i Uppsala.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 9 september 2024 
• Bilaga 1, yttrande 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar att kommunstyrelsen inte ska överklaga beslutet. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar att bygga ut Uppsala varsamt med ett större fokus på 
landsbygden. Vi är positiva till en viss utbyggnad i Bergsbrunna samt den nya 
järnvägsstationen. Däremot ser vi ett mervärde av att bevara småskaligheten och den 
lokala anknytningen till Bergsbrunna och Sävja som egen tätort. Som redogörs för av 
Trafikverket är det rekommenderat att sträva efter god ortnamnssed och tydlighet i 
lokaliseringshänseende samt inte skapa förväxling med andra trafikplatser. Då 
slättlandskapet mellan Uppsala och Bergsbrunna kommer fredas från bebyggelse så 
kommer den nya järnvägsstationen fortsatt upplevas som att den ligger i en egen 
tätort. Sverigedemokraterna är kritiska till styrets storstadskomplex och menar att 
namnet ”Södra Uppsala” riskerar att försämra lokaliseringen i staden och dess 
kransorter, det är väldigt otydligt var i södra Uppsala en station som heter ”Södra 
Uppsala” är belägen. Det är inte önskvärt att bygga nya miljonprogram i södra Uppsala 
och det kommer ta tid innan Bergsbrunna tydligare integrerats med övriga staden. 
Trafikverkets förslag om att namnge den nya järnvägsstationen till Bergbrunna är 
därför ett bra förslag. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Valet av stationsnamn har betydelse och syftar till att särskilja, identifiera och lokalisera 
olika platser i kommunen. Det underlättar såväl i kommunikationen som människors 
geografiska orientering. Därför är det viktigt att namnet Uppsala finns med i 
stationsnamnet. Platsen är sedan länge utpekad som Uppsalas sydöstra stadsnod och 
Uppsala Södra tydliggör att området är en del av tätorten och inte ett fristående område. 
Detta i sin tur bidrar till en viktig del i etableringen av den nya stadsdelen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Statens olika delar ska inte bestämma vad olika offentliga platser i Uppsala kommun ska 
heta. Transportstyrelsen ska rådfråga och följa något av de förslag som Uppsala 
kommun föreslår som namn på en ny trafikplats. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 255  

Projektdirektiv för stadsnoden Uppsala Södra  
KSN-2023-00594 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga till årtalet 2050 till projektmål ” Boende, besökare och verksamma i 
stadsnoden väljer till 100% hållbara transporter”, 

2. att med ändringen ovan godkänna projektdirektiv för Uppsala Södra enligt 
ärendets bilaga 1, samt 

3. att godkänna förslag till utredningsbudget i enlighet med ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

I enlighet med fyrspårsavtalet som är tecknat mellan Uppsala kommun, Region 
Uppsala och staten kommer Trafikverket att bygga ut en ny station söder om 
Bergsbrunna, i dagsläget kallat Uppsala Södra. Stationen beräknas stå klar år 2034 och 
vid öppnandet av stationen ska även kollektivtrafik i form av buss och spårväg trafikera 
platsen. Projektdirektivet anger långsiktiga mål avseende kvalitet och tid för 
genomförande av en ny stadsnod. 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att projektdirektivet, inklusive utredningsbudget 
för delprojekt SUSAB inom Uppsala Södra godkännes, i enighet med bilaga 1 och 
bilaga 2. Direktivet är ett led att realisera ovan nämnda avtal samt att skapa en ny 
klimatpositiv stadsnod i södra Uppsala.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 4 september 2024 § 58 
• Tjänsteskrivelse daterad 11 september 2024 
• Bilaga 1, Projektdirektiv för stadsnoden Uppsala Södra 
• Bilaga 2, Utredningsbudget – delprojekt SUSAB 
• Bilaga 3, Projektdirektiv för stadsnoden Uppsala Södra – MEXU-version 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar återremiss för 
att omarbeta och sänka projektmålen om andel cykeltrafik, för att ta bort målen om 
billiga hyresrätter och för att lyfta viken av tillräckligt många parkeringsplatser för bil. 

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar i första hand återremiss. 

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar i andra hand 
att stryka första projektmålet under ”Effektmål: Stadsnoden är en intressant och trivsam 
stadsdel med en blandning av hushåll, arbetsplatser och service” 

Therez Almerfors (M) yrkar dessutom 
att under ”Effektmål: Stadsnoden är en intressant och trivsam stadsdel med en 
blandning av hushåll, arbetsplatser och service” lägga till projektmål att nybyggnation i 
traditionell arkitektur ska prövas i området 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att stryka följande "minst 25 % av alla hyresrätter har en relativt lägre hyra" under 
Effektmål: Stadsnoden är en intressant och trivsam stadsdel med en blandning av 
hushåll, arbetsplatser och service. 

Jennie Claesson (L) yrkar  
att lägga till årtalet 2050 till projektmål ” Boende, besökare och verksamma i stadsnoden 
väljer till 100% hållbara transporter” 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpula (SD) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) och Eva Mobergs (KD)med fleras 
yrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Jennie Claessons (L) 
yrkande. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi är positiva till att bebyggelseplaneringen påbörjas vid stationsläget men då vi vill se en 
annan fördjupad översiktsplan för området hade det skapat andra förutsättningar än 
detta projektdirektiv. Vår övertygelse är att bygga ut Uppsala tryggare och mer trivsamt 
och därför lade vi flera yrkanden för att det ska kunna bli verklighet. För oss är det viktigt 
att det byggs med variation och att kvalitet överordnas kvantitet. Bland annat föreslog vi 
att pröva att bygga viss nyproduktion i traditionell stil.  
I detta ärende kom det in flera ändringar väldigt sent under mötet vad gäller styrande 
målsättningar vilket också driver kostnader för den som bygger och sedan ska bo. Därför 
ville vi att ärendet skulle återremitteras och omarbetas. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
I Mark- och exploateringsutskottet poängterade Centerpartiet att projektdirektivet brast i 
avseende om uppsatta mål gällande den sociala hållbarheten. Därför tog vi inte ställning 
utan inväntade att förvaltningen tog fram ett förslag, vilket också skedde till 
Kommunstyrelsen. Det är mycket välkommet att våra synpunkter hörsammats, att inte i 
tillräckligt hög grad beakta den sociala hållbarheten i anläggandet av nya stadsdelar 
kan få alvarliga konsekvenser. 
Vad gäller projektmålet om en särskild kvot för hyresrätter med lägre hyra så 
sympatiserar vi med ambitionen med att kunna garantera billiga bostäder, men att 
införa sådana kvoter ligger utanför det kommunala ansvaret. Vi kan inte ha ideologiska 
motiverade skrivelser om områden vi inte har rådighet över i kommunens styrdokument, 
det vore oseriöst. 
Därför reserverar vi oss till förmån för att stryka följande "minst 25 % av alla hyresrätter 
har en relativt lägre hyra" i första projektmålet under Effektmål: Stadsnoden är en 
intressant och trivsam stadsdel med en blandning av hushåll, arbetsplatser och service. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Att ha mål om hur stor del av Uppsalas befolkning som ska ha besökt en viss stadsdel 
känns väldigt märkligt. Målen om hur stor andel som kommer att välja cykel känns lika 
verklighetsfrånvända. Vilka hållbara transporter som kommer att finnas i framtiden 
kommer framtiden att utvisa, elektrifierade fordon och olika färdmedel ger inga utsläpp 
och bör därför inte motarbetas. Det är inte en bra planering att ha billiga hyresrätter i 
absolut bästa premiumläge, det är här människor som har råd att betala för sig ska 
kunna bosätta sig. Ingen räknar med att kunna få en hyresrätt mitt i centrala Stockholm 
till en billig peng. För absolut bästa premiumläge måste man kunna ta betalt, både för 
bostadsrätter och för hyresrätter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Eva Moberg (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Våra partier vill se en annan fördjupad översiktsplan för området vilket hade skapat 
andra förutsättningar. Vi är däremot positiva till att bebyggelseplaneringen påbörjas vid 
stationsläget, dock anser vi inte att det ska finnas så pass konkreta bostadsmål som 
presenterades. Det är upp till marknad och efterfrågan att besluta om hur och vad som 
ska byggas.  
I detta ärende kom det in flera ändringar väldigt sent vilket gjorde det svårt att få 
möjlighet att läsa in sig ordentligt, därför ville vi att ärendet skulle återremitteras. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, reserverar sig mot allt som avser planer och 
investeringar relaterade till spårvägsprojektet. UP anser att Uppsalas kollektivtrafik 
under överskådlig tid ska förstärkas med långa bussar som drivs av fossilfria drivmedel. 
Exempel på detta finns I Malmö och de visar tydligt att längre bussar klarar en befolkning 
som motsvarar den Uppsala beräknas ha inom 30 år. Idag har Malmö 360.000 invånare. 
Projektdirektivet måste kompletteras med tydliga beskrivningar om hur områdets 
sociala hållbarhet avses att säkras. Med fördel kan lärdomar från Gottsunda inkluderas i 
projektdirektivet. En ny lågstadieskola och allaktivitetshus bör tydligt ingå i 
projektdirektivet som del av att säkerställa social hållbarhet i området. Att tidigt 
säkerställa att en F-9 skola tidigt finns med i planerna kommer att ha stor betydelse för 
möjligheterna att sälja samt hyra ut nyproducerade bostäder i det nya området. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 256  

Projektdirektiv för Väginfrastrukturprojekt i 
sydöstra stadsdelarna 
KSN-2024-01080 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna projektdirektiv för Väginfrastrukturprojekt i sydöstra 
stadsdelarna enligt ärendets bilaga 1,  

2. att godkänna förslag till utredningsbudget i enlighet med ärendets bilaga 2a, 
2b, 2c, 2d, samt 

3. att ge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att begära planbesked i enlighet 
med projektdirektivets intentioner. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun och Region Uppsala har tecknat avtal med staten som omfattar 
ytterligare två järnvägsspår mellan Uppsala och Stockholm, en ny tågstation söder om 
Bergsbrunna, nya kollektivtrafikstråk och fler bostadsområden i de södra och sydöstra 
stadsdelarna. Detta projektdirektiv omfattar de större vägar (anslutningsväg från E4 
samt huvudgata väster och öster om järnvägen samt Boulevarden) som behövs för att 
trafikförsörja de sydöstra stadsdelarna och koppla samman befintlig infrastruktur med 
det nya området. Utöver vägarna ingår även en kollektivtrafiknod på den östra sidan av 
järnvägen längs med huvudgata öster om järnvägen, samt Södra passagen vilken är en 
förbindelse under eller över järnvägen. 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att projektdirektivet inklusive utredningsbudget 
för Väginfrastrukturprojekt i sydöstra stadsdelarna godkännes i enighet med bilaga 1. 
Direktivet ska realisera intentionerna i ovan nämnda avtal samt att skapa en ny 
klimatpositiv stadsdel i södra Uppsala. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 4 september 2024 § 57 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024 
• Bilaga 1, Projektdirektiv Väginfrastrukturprojekt i sydöstra stadsdelarna  
• Bilaga 2a, Utredningsbudget Anslutningsväg till E4 - Projektdirektiv för 

väginfrastrukturprojekt i de Sydöstra stadsdelarna 
• Bilaga 2b, Utredningsbudget Östra huvudgatan - Projektdirektiv för 

väginfrastrukturprojekt i de Sydöstra stadsdelarna 
• Bilaga 2c, Utredningsbudget Västra huvudgatan - Projektdirektiv för 

väginfrastrukturprojekt i de Sydöstra stadsdelarna 
• Bilaga 2d, Utredningsbudget Boulevarden - Projektdirektiv för 

väginfrastrukturprojekt i de Sydöstra stadsdelarna 
• Bilaga 3, Tidplan för Väginfrastrukturprojekten i sydöstra stadsdelarna 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar 
att återremittera ärendet eftersom vi vill ta fram en ny fördjupad översiktsplan för 
området. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Våra partier vill se en annan fördjupad översiktsplan för området och därför hade 
behoven för väginfrastruktprojekten sett annorlunda ut. Det är väldigt viktigt att det blir 
en god tillgång till tillfartsvägarna, däremot hade boulevarden sett annorlunda ut ifall en 
ny plan skulle tas fram. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, reserverar sig mot allt som avser planer och 
investeringar relaterade till spårvägsprojektet. UP anser att Uppsalas kollektivtrafik 
under överskådlig tid ska förstärkas med långa bussar som drivs av fossilfria drivmedel. 
Exempel på detta finns I Malmö och de visar tydligt att längre bussar klarar en befolkning 
som motsvarar den Uppsala beräknas ha inom 30 år. Idag har Malmö 360.000 invånare. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 257  

Utveckling av Uppsalas bygglogistiklösningar 
KSN-2024-01979 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att framåt arbeta med projekt- och 
områdesanpassade bygglogistiklösningar utformade efter platsens behov och 
därmed fasa ut nuvarande bygglogistikcenter. 

Sammanfattning 

År 2017 beslutade kommunstyrelsen (2017-02-08, §12) att inrätta ett bygglogistikcenter 
(BLC), samt om Verksamhetsbeskrivning och finansieringsmodell för 
bygglogistikcenter (KSN-2017-0053). Upphandlade leverantörer för leveransplanering 
och samlastningstjänst har sedan 1 mars 2018 drivit BLC i Uppsala. Kommunen hyr 
fastigheten Danmarks-Säby 6:6 där verksamheten bedrivs på ett tioårskontrakt, till och 
med september 2029.  

Byggaktörer som markanvisats i områdena Rosendal och Östra Salabacke (samt 
Ulleråker, där det under perioden inte har påbörjats några byggnationer) har varit 
obligatoriskt anslutna till BLC.  

Motivet till att inrättandet av BLC utgick från viljan att kraftigt reducera antalet citynära 
byggtransporter och minimera byggtrafiken inom och i direkt anslutning till 
byggområdena. BLC har möjliggjort en viss minskning av antalet byggtransporter i 
staden, ökat framkomligheten inom byggområdena och gett möjlighet till både bättre 
planering och kontroll av att rätt fordon är på plats vid rätt tidpunkt. BLC har ständigt 
dragits med ett negativt ekonomiskt resultat och givet att byggtakten de senaste åren 
avtagit är bedömningen att underskotten kommer att öka ytterligare över tid. 
Samtidigt har effekterna av BLC inte varit lika stora som de initiala beräkningarna 
gjorde gällande. Det har också skett en utveckling under de senaste åren, både hur 
entreprenörer själva arbetar med transporter samt hur bygglogistik hanteras vid andra 
projekt i landet.  

Behovet av bygglogistiklösningar i Uppsala ser också annorlunda ut framåt med 
projekt med olika typer av behov samt stora infrastrukturprojekt. Det är därför lämpligt 
att utveckla BLC till projekt- och områdesanpassade bygglogistiklösningar utformade 
efter platsens behov. I och med det kommer nuvarande bygglogistikcenter att fasas ut. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 4 september 2024 § 59 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 september 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att kommunen tillsammans med berörda 
byggföretag ska ta fram en generisk metod för hur bygglogistiden ska tillämpas. En 
modell som självklart måste ta höjd för hur olika områdesspecifika förutsättningar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 258  

Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige 
2025 med plan för år 2026 
KSN-2022-02934 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att kommunfullmäktige år 2025 sammanträder följande datum: 
27 januari, 24 februari, 24 mars, 28 april, 26 maj, 16 juni, 8 september, 6 
oktober, 3–4 november och 15 december. 

2. att lägga sammanträdesplaneringen för år 2026 till handlingarna.  

Sammanfattning 

I ärendet föreligger förslag på sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2025, 
samt planering för sammanträden år 2026. Kommunfullmäktige sammanträder som 
regel mellan klockan 13:15 och 22:00, med undantag för förlängt sammanträde då Mål-
och budget behandlas.  

Ändringar av sammanträdestiderna kan förekomma. Aktuell tid anges i kallelsen till 
respektive sammanträde.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 212 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 juli 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

  



Sida 78 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 259  

Upphävande av Reglemente för kommittén för 
utdelning från donationsstiftelserna. 
KSN-2024-01827 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva Reglemente för kommittén för utdelning från 
donationsstiftelserna, samt 

2. att reglementet upphör att gälla när kommunstyrelsen antar Riktlinje för 
Uppsala kommuns donationsstiftelser. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2023 § 38 att uppdra åt 
kommunstyrelsen att bland annat göra en översyn av samtliga styrdokument som 
gäller donationsstiftelserna. Som ett led i detta har kommunledningskontoret tagit 
fram förslag till Riktlinje för Uppsala kommuns donationsstiftelser för beslut i 
kommunstyrelsen.  

Riktlinjen syftar till att tydliggöra uppdrag och hur beslut om utdelning från Uppsala 
kommuns donationsstiftelser fattas. Riktlinjen ska ersätta av fullmäktige beslutat 
Reglemente för kommittén för utdelning från donationsstiftelserna.  

För att kommunstyrelsen ska kunna anta Riktlinje för Uppsala kommuns 
donationsstiftelser behöver kommunfullmäktige först upphäva Reglemente för 
kommittén för utdelning från donationsstiftelserna.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 september 2024 § 210 
• Tjänsteskrivelse daterad den 23 augusti 2024 
• Reglemente för kommittén för utdelning från donationsstiftelserna 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.   



Sida 79 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 260  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 11 
september 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning 2024-08-17 till 2024-09-03 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  



Sida 80 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 261  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 11 
september 2024 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Anmälan av särskild aktivitet i partigrupp (MP) 
• Anmälan av särskild aktivitet i partigrupp (V) 
• Anmälan av särskild aktivitet i partigrupp (SD) 
• Minnesanteckningar från central skyddskommitté 2024-08-21 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2024-08-21 
• Månadsbrev EST augusti 
• Ordförandebeslut 2024-08-27, delegation att teckna köpekontrakt 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  



Sida 81 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 262  

Avsägelser och fyllnadsval kommunstyrelsen 
11 september 2024 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Lisen Burmeister (SD) från uppdraget som ledamot i Uppsala 
kommuns jämställdhetsråd, 

2. att entlediga Carl Lindberg (S) från uppdraget som 1:e vice ordförande i 
Uppsala interreligiösa råd från och med den 30 september 2024, 

3. att utse Agneta Erikson (S) till 1:e vice ordförande i Uppsala interreligiösa råd 
från och med den 1 oktober 2024, samt 

4. att bordlägga valet av ledamot (SD) i Uppsala kommuns jämställdhetsråd. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) har lämnat in en begäran om att bli entledigad från uppdraget 
som ledamot i Uppsala kommuns jämställdhetsråd varav en ny ledamot ska väljas. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 9 september 2024 entledigades Carl 
Lindberg (S) från sitt uppdrag som kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande och 
Agneta Erikson (S) valdes till ny 1:e vice ordförande. Då uppdraget som 1:e vice 
ordförande i Uppsala interreligiösa råd är kopplat till uppdraget i kommunfullmäktige 
föreslås Carl Lindberg entledigas och Agneta Erikson väljas till ny 1:e vice ordförande i 
Uppsala interreligiösa råd. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  



Sida 82 (82) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-09-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 263  

Deltagande vid konferens och möten 
kommunstyrelsen 11 september 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att medge deltagande på SKR:s konferens mot segregation den 12-13 november 
2024 för en arvoderad ledamot eller ersättare per parti som är representerade i 
kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 

Det har inkommit en inbjudan till SKR:s konferens mot segregation den 12-13 
november 2024 i Uppsala. 

Kommunstyrelsens ordförande föreslår att varje parti som är representerade i 
kommunstyrelsen får skicka en ledamot eller ersättare till konferensen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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